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United States Court of Appeals
FOR THE EIGHTH CIRCUIT

No. 14,799.

Volney Davis, A p peal from .t.»he

Appellant, United States Dis-

V8. trict Court for the

United States of America, District of Minne-
Appellee. sota.

[January 25, 1954.]

Appellant filed brief pro se.

George E. MacKinnon, United States Attorney, and Alex
Dim, Assistant United States Attorney, filed brief for
Appellee. '

Before Jounsen and CorLeT, Circuit Judges, and NorDBYE,
District Judge. ’

CoLLET, Circuit Judge.

Appellant entered a plea of guilty, June 3, 1935, in the
United States District Court for the District of Minnesota,
to an indictment charging that he conspired with others to,
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and did, kidnap }idward George Bremer at St. Paul, Minne-
sota, and transport him into the State of Illinois. Sentence
was deferred until June 7, 1935, at which time he was
sentenced to life imprisomnent by Judge Matthew M. Joyce.
Appellant did not-have counsel. He was thereafter confined
at Alcatraz. In 1940 he sought a writ of habeas corpus in

the Northern District of California upon the ground that

he was deprived of his liberty without having the assist-
" ace of counsel. The writ was denied. In December, 1952,
a  llant filed a motion in the sentencing court of Minne-
sota under Sec. 2255, Title 28, U.S.C.A., for an order vacat-
ing and setting aside his sentence of June 7, 1935. The
grounds of his motion were that he was sentenced without
the advice of counsel, that he did not know of his right to
counsel, did not waive counsel, was led to believe that if he
entered a plea of guilty he would be given a term of years,
that he was not taken before a United States Commissioner,
was not given a copy of his indictment, and was held in-
communicado.

The trial court denied the motion without a hearing,
upon the files and record in the sentencing court and the
rocord in the California habeas corpus proceedings. The
~—+*t found, in & memorandum opinion, that appellant was
fu.  apprised of his constitutional right to counsel and
freely and intelligently waived his right to counsel; that
there was no support for his claim that he would be given a
term of years if he entered a plea of guilty; that since ap-
pellant was arrested pursuant to a grand jury indictment,
there was no necessity that he be taken hefore a United
States Commissioner; that the indictment was read to him
before he entered his plea of guilty ; and that lic was not
held incommunicado prior to his trial.

The record hefore us discloses the denial in the habeas
corpus proceedings of appellant’s claim that he did not

8

waive the benefit of counsel, and several affidavits which
purport to be at least part of the evidence in the District
Court of California in that proceeding. That evidence in
the habeas corpus proceeding supports the trial court’s
conclusion that appellant was apprised of his right to coun-
sel, waived counsel, and was not misled or mistreated.

Accompanying the filing of the motion to set aside the
sentence was a petition for a writ of habeas corpus ad
testificandum for appellant’s presence at the hearing on
the motion. That petition was not granted, appellant was
not present at the hearing on the motion and had no oppor-
tunity to offer testimnony in support of his motion. The
procedure was, as heretofore indicated, under Sec. 2255 of

the Judicial Code. 28 U.S.C. (Supp. IV) Sec. 2255, 28
U.S.C.A. Sce. 2255. By express provision of See. 2255 the

motions under that scction, such as this one, may be de-
termined without requiring the production of the movant
prisoner'. It is equally clear from the Supreme Court’s
opinion in United States v. Hayman, 342 U.S. 205, 223,
that—¢‘‘whether the prisoner should be produced depends
upon the issues raised by the particular case.”

In the Hayman case the dominant issue was whether the
movant ‘‘enjoyed the effective assistance of counsel guar-
anteed defendants in federal courts by the Sixth Amend-
ment.”’ Specifically, in that case the movant alleged that a
principal witness against him at his trial, and a defendant
in a related case, was represented by the same lawyer as
movant, that he was not told of the dual representation and
had no way of discovering the conflict until after the trial
was over. It appeared from court records that the witness
entered a plea of guilty in the related case and did testify
against movant. Since such a conflict of interest might have

1“A court may entertain and determine such motion without requiring
the production of the prisoner at the hearing.”
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prejudiced movant, the trial court and the Court of Appeals
found that the allegation warranted a hearing under the
pertinent provision of Sec. 2255 that:—

“‘Unless the motion and the files and records of the case
conclusively show that the prisoner is entitled to no relief,
the court shall * * * grant a prompt hearing * * *, determine

the issues and make findings of fact and conclusions of law

with respect thereto.’’

T the Hayman case the hearing was ex parte, the trial
co found that movant’s counsel had represented both
parties with the knowledge and consent and at the instance
and request of movant, and denied the motion to vacate the
sentence. The Supreme Court did not reconsider the con-
current finding of the trial court and the Court of Appeals
that the motion raised substantial issues of fact calling for
an inquiry into their verity, but proceeding to the question
of the propriety of the hearing being ex parte, held that
under the circumstances of that case, in view of the nature
of the issue raised, the hearing on the motion should not
have been ex parte and that movant should have had an
opportunity to be present.

Tn the present case the motion was denied without a
» _+~~1 hearing upon the ground that the files and records
of 1. . case conclusively showed that the prisoner was not
entitled to relief.

Several of the grounds of the motion were ohviously
susceptible of determination from the files and records of
the case. The date of the arraignment and plea, as shown
by the records and the motion, demonstrated that at that
time there was no requirement that appellant be furnished
with a copy of the indlictment. Cuckovich v. United States,
170 F.2d 89. The files and records of the case also showing
that appellant was arrested under a warrant pursuant to
a grand jury indictment, it conclusively appeared there-

§

from that it was not necessary that he be taken before a
United States Commissioner. And the complaint that ap-
pellant was held incommunicado may, under the ecircum-
stances of this case, be treated as incidental to his claim
that he did not know of his right to counsel and did not
waive that right. It need not therefore be given separate
consideration.

Did the allegations that appellant did not know of his
constitutional rights to counsel, and, not knowing of those
rights, did not waive them by voluntarily entering his plea
of guilty without the benefit of the advice of counsel, ‘‘raise
substantial issues of fact calling for an inquiry into their
verity’’? United States v. Haymam, 342 U.S. 203, 210. How-
ever convincing an ex parte showing might be that the al-
legations were without merit in fact, if appellant has been
denied an opportunity to be heard on such an issue he ‘‘has
lost something indispensable’’. United States v. Hayman,
supra. That the allegation of lack of knowledge of his con-
stitutional right to counsel, that he was not apprised of that
right, and not knowing of the right did not waive it, is such
a substantial issue as to require an inquiry into the validity
of the claimed deprivation is not open to serious question.
Walker v. Johnston, 312 U.S. 275 ; United States v. Hayman,
supra; Mothershead v. King, 112 F.2d 1004. Therefore,
unless, as Sec. 2255 provides, ‘‘the motion and the files and
records of the case conclusively show’’ the prisoner is en-
titled to no relief, he has been denied an indispensable op-
portunity to be heard. What files and records?

It appears from the trial court’s memorandum in this
casc that these same issues were presented in the Cali-
fornia habeas corpus proceedings. The entire record of
those proceedings does not appear from this record to have
heen before the trial court. ’ursuant to our order that the
clerk of tlie District Court submit the original files in the
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i8¢ to this court, we have before us, as a part of those
les, the certificate of the United States District Court for
i¢ Northern District of California denying appellant’s
otition to appeal in forma pauperis from the denial of his
pplication for habeas corpus. In that certificate the issues
wvolved in the habeas corpus proceeding are referred to
3 follows:

The petitioner was sentenced to life imprisonment upon
is n of guilty to a violation of 18 U.S.C.A. 408A. He
aseu 3 application for a writ of habeas corpus upon the
round that ‘he was deprived of his liberty without having
1e assistance of counsel in his behalf.’

The records of the case disclose that the petitioner in-
lligently waived the right to counsel.”’ :
gain, what records? We have before us the record in the
dnapping case in Minnesota, where the arraignment, plea
id sentence took place. That record is silent on the ques-
m of appellant’s knowledge of his rights and waiver of
ose rights.? Hence the record in the sentencing court
nld not have been the ‘‘record’’ referred to in the habeas
rpus proceeding. The only other record of the habeas
rpus proceedings certified to us by the clerk of the Dis-
et © rt consists of copies of a number of ex parte affi-
vits™ ‘ch purport to have been filed in the habeas corpus
yeceedings. These affidavits relate to all of appellant’s
ee remaining issues now under consideration, to wit,
t he did not know his constitutional right to counsel,
t he did not waive that right, and that he was led to
ieve he would be given a term of years if he entered a
1 of guilty. Those affidavits, as heretofore indicated,
nish ample justification for the conclusion that those
gations or claims are without merit. But, again, they

he record shows:  “Upon being questioned by the Court said defendant
1 that he did not desire the advice of counsel and entered a plea of not
+ of the charge in the indictment.”

7

appear, insolar as the record before us shows, to have been
ex parte, in an ex parte habeas corpus proceeding. We
might indulge the presumption that the habeas corpus hear-
ing was not ex. parte if it were not for the fact that, as
stated in Walker v. Johnston, 312 U.S. 275, 284, 285, the
practice in the Ninth Circuit prior to the decision of Walk-
er v. Johnston, February 10, 1941, had been to adjudicate
the right to writs of habeas corpus upon the allegations of
the petition and traverse, the return, and ex parte affidavits,
without the taking of testimony. But we also cannot con-
clusively assume that the practice followed generally in
the Ninth Circuit was followed in this particular habeas
corpus procecding, although appellant asserts in his brief
that it was. lHence, the best we can make out of the record
before us is that it appears that appellant nowhere along
the line has had an opportunity to he heard on these issues,
one or more of which are substantial, could not be de-
termined from the motion and the files and records in the
case, and hence should be determined on other than ex
parte affidavits. Walker v. Johnston, supra; United States
v. Hayman, supra.

If these issues have been heard and determined in the
habeas corpus proceeding in the manner required by Walk-
er v. Johnston, and the files and records of that proceeding
demonstrating that fact are before the trial court in this
See. 2255 proceeding, the trial court could treat the record
of the habeas corpus proccedings as part of the ‘‘files and
records of the case’ within the meaning of See. 2255 and
deny the motion without a hearing on the ground that the
“files and records’ *‘conclusively’’ show appellant was
entitled to no relief. Collins v. United States, 206 F.2d 918.
But thie record before us does not present that situation.
Walker v. Johnston and United States v. Hayman require
that the opportunity for such a learing must be given



somewhere when the motion presents ‘‘substantial issues of
fact’’ not determinable trom the motion, files and records,
“and calling for an inquiry into their verity.”” United
States v. Hayman; supra.

We are not unmindful of the fact, as shown by the rec-
—.ord, that Judge Joyce, who deternined the present Sce.
") proceeding, was also the sentencing court in 1935 and
Li.at in his memorandum opinion denying the present mo-
tion he states:

“The record conclusively shows, and corroborates my own
recollection in this regard, that the petitioner was fully
apprised of his right to have counsel and freely and in-
telligently waived his right thereto.’’ (Italics ours)

That the record referred to by the trial court is not such a
record as that contemplated by Sec. 2255 has been demon-
strated. It possibly would appear to be a comparatively
uscless expenditure of time and money to hold a hearing
for the purpose of giving a convicted person an oppor-
‘unity to convince the trial judge that the judge’s recollec-
“—-" m of the events which transpired in an important case
such as this, the details of which he would more vividly re-
member, was faulty and that the convieted person’s own
recollection was more accurate. But if, as is evident from
the authorities cited, the prisoner has a right to at least
one chance to correct what he believes has been a depriva-
tion of his constitutional rights by showing that the memory
of lay witnesses is not as accurate as his own, there is no
good reason why he should not have the same opportanity
to correct what he believes to be a faulty recollection of the
judge. While the latter may appear more difficult to the
prisoner, it certainly is more important to him that he
have the opportunity. And if practiealities be a considera-
tion, fair and open-minded judges like Judge Joyee have

e R
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no more hesitancy in changing their minds, as judges or
as witnesses,® when convinced they are in error than they
have in following their judgment or recollection when con-
vinced it is correct. The ‘‘tradition of judicial proceed-
ings’’ defined by Chief Justice Hughes in Morgan v. United
States, 298 U.S. 468, 480, of which we are recently reminded
by Chief Justice Vinson in United States v. Hayman, 342
U.S. 205, 220, requires that appellant have the opportunity.

Observation and experience compel the conclusion that in
many instances allegations such as those now under con-
sideration are not honestly made and constitute barefaced
perjury. In many other instances lapse of time and wish-
ful thinking ripen into a conviction that events were as
alleged, when in fact they were not. But however onerous
the burden may be, the protection of the rights of persons
in the comparatively few meritorious cases requires the
careful adherence to our traditions of judicial proceedings
in all eases, in order that the few may be discovered. And
while in many instances the penalty for willful perjury
would be ineffective, and in many others inappropriate, its
application under proper circumstances will further the
cuds of justice in several ways.

The cause must be and is reversed and remanded for
further proceedings not inconsistent herewith.

A true copy.
Attest:

Clerk, U. S. Court of Appeals, Eighth Circuit.

8See Montgomery ct al. v, United States, 134 F.2d 1; Montgomery et al.
v. United States, 165 F.2d 196.






Corfesced Kinaper
Wins Hearing in
Fight for Freedom

A confessed kidnaper serving!
a life sentence st Alcatraz, who:
for almost 20 years has been :
as his own attorney in &
tight for freedom yesterday won -
a hearing that may lead to his.

liberation. . :
The kidnaper, Volney Davis,
was sentenced for his part. in
the kidnaping of Edward G.
Bremer, a St. Paul, Minn,, bank-"
er, in 1934, Bremer was rele
unharmed after payment of -
$200,000 ransom.

Yesterday the United States
Court of Appeals here ruled

Davis was entitled to a court

1hearing on his claim that his
4 sentence should be set aside be-

cause he pleaded guilty without

the knowledge that he had the
constitutional right to have the:
advice and counsel of an at-t
torney.

Davis, who began serving his

life term in 1635, first sought

his fredom, acting as his own

sttorney, in 1840, when he filed

for a writ of habeas corpus in

Federal Court in California. This

was denied. He tried again in

1952, filing his motion for a hear- |
ing in Federal Court in St. Paul.|.
Here again he was defeated, but |
on the appeal, ruled on here

yesterday, the St. Paul court will

now have to give him a hesaring

/574 /53¢

w uld lead to

ST. LOUIS GLOBE-DEMOCRAT

ST. LOUIS, MISSOURI
JANUARY 26, 1954
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

Transmit the following Teletype message to:

FBI, MINNEAPOLIS 2-9-5) . J) Q

p DIRECTOR, FBI (7-576) AIR TEL
iBREKID. RE MINNEAPOLIS AIR TEL TO DIRECTOR FEBRUARY
5, 1954. ASSISTANT UNITED STATES ATTORNEY ALEX DIM
ADVISED THAT APPROVAL RECELVED FROM DEPARTMENT FOR
UNITED STATES ATTORNEY'S OFFICE, ST. PAUL, TO PROCEED
WITH HEARING AT ST. PAUL FOR VOLNEY DAVIS. MR. DIM
STATED THAT ON FEBRUARY 15, 1954, HE WILL ASK JUDGE

MATTHEW M. JOYCE TO ISSUE A COURT ORDER SETTING A
DATE DURING WEEK OF FEBRUARY 23 FOR HEARING FOR DAVIS
FOR PURPOSE OF DETERMINING VOLNEY DAVIS' WISHES AND
WHETHER HE DESIRES THE COURT TO APPOINT AN ATTORNEY
TO REPRESENT HIM. MR. DIM ADVISED FURTHER THAT HE
ANTICIPATES CALLING THE GOVERNMENT'S WITNESSES AT A
HEARING Wi ICH HE WILL RECOMMEND FOR WEEK OF MARCH

10, 1954. BUREAU WILL BE KEPT ADVISED OF DEVELOPMENTS.

SF:GAM
7-30

Jo ...+, Special ent in Charge
Cu &3O iy : &
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SV OK FBI SV FLN

| Mr. Bm-be ¢
AT Clegg
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FEF, MINNEAPOLIS ~  2/18/54 .. 3-30 PM .. ... . MJA
IRECTOR, FBI AND SAc-s"éﬁiéAéo, KANSAS CITY, MIAMI, NEW Y

OMAHA, PHILADELPHIA, ST, LOUIS, SAN ANTONIO, SAN DIEGO, :
SAN FRANCISCO, SAVANNAH, AND CINCINNATI =~ v n'c_s NT

BREKID, RE BUREAU FILE 'SEVEN . DASH FIVE SEVEN SIX. RE )
BUAIRTELS TO MP FEB. NINE AND SEVENTEEN LAST. THREE COPIES

./ff\\

OF REPORT OF SA s:cunn FLAATA SUBMITTED TO BUREAU AIRMAIL v
“FEB., TVELVE LAST, AUSA ALEX DIM ADVISED TODAY COURT ORDER SIGNED ﬁ&
JUDGE MATTHEW M. JOYCE TODAY TO HAVE yOLNEY DAVIS BROUGHT FROM

U. SM PENIIEsTiARY, L;Avruuoaru‘ro ST. PAUL FOR HEARING ON FEB. TWENTY-
SIX NEXT., DIM STATED JUDGE GUNNAR Nonbafz VILL PRESIDE AT HEARING TO

WHICH DAVIS IS‘BEING BROUGHT FOR PURPOSE OF APPOINTING AN ATTORNEY

p——— el

FOR DAVIS. DIM REQUESTED THAT RESULTS OF ALLL INTERVIEWS WITH WITNESSES
BE‘FURNISHED TO HIM Bf FEB. TWENTYSIX NEXT IN ORDER THAT PLANS BE

COMPLETED FOR SUBPOENA OF HECESSARY WITNESSES FOR LATER HEARING, FOR

THE INFO OF ALL OFFICES RE  BUREAU AIRTEL TO MP FEB. NINE LAST INSTRUCTE
THAT BEFORE ANY FORMER SPECIAL AGENTS ARE SUBPOENAED, CL ARAHCE . :
SHOULD BE OBTAINED FROM THE BUREAU, | | |

‘. - "HOWARD

T FNYNITY-

END AND ACK IN OR PLS
WA  4-33 PM OK FBI 'A JC

~
e L TR

MM OKFBI WM ECE T
NY OK FBI NYCDW ' .

S S

PH OK FBI PH MLC = %

Cl OK FBI CICS ;,;/b-?
"E OTHER org;CES'BEEN ADVISED

‘5302;)3951&7 5. ‘o Br: .ADVLSEO

N‘ DI,‘ M"' “‘a.‘




FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

CINCINNATI

Form No. 1
THIS CASE ORIGINATED AT

DATE WHEN
MADE

2/18/54

REPORT MADIE BY

E. E. KUHNEL

CHARACTER OF CASE _ . __

IC[DNAPIE}

PERIOD FOR WHICH MADE

2/17/54

ALVIN"KKRPIS was. (decwased); ARTHUR R. BARKER,’
was., (deceased); VOLNEY DAVIS, was., BT AL; |

REPORT MADE AT

SAN ANTONIO, TEXAS

EDAARD GEORGE BREHER VICTI!

= y *

SYNOPSIS OF FACTS .

SA E. E. KUHNEL in signed statanent states his contact uith DAVIS was
limited to trip from Chicago to Minneapolis 6/2 and 3/35. During . . °
that time DAVIS was never restrained with anything beyond handcuffs -
" and leg irons. DAVIS' attitude throughout the entire trip was jovial -
and friendly, registering no complaint whatsoever concerning his . -
treatment while in custody, neither did he indicate that he had ever
had any desire since being in custody to contact any attorney or anyone
" else, DAVIS! attitude was entirely one of resignation, expecting to
plead guilty and fully satisfied that he would receive a life sentence.
Nothing expressed at any time indicating he held any hope for any
lesser sentence or had ever discussed his possmle sentence with any
Agent while in custody. R . . el

N . .
: AR R N '

a4t .

- L Ee Ty

-Ruc-

DETAIIS

‘ Set for'l'h belov is the signed statenent of SA E. E. KUHNEL,
" the original of which is being forsarded to the cincinnati ofﬁce.

' "San Antonio » Texaa .
February 17, 195&.

.

7 £

-

nT, ERNEST E. KUHNEL make the follovd.ng volurta.ry statement tog
Special Agent in Charge Horton P, Chiles, Federal Bureau of Investigation.
I have been a Special Agent of the Federal Bureau of Investigation since Lo
May 23, 1934e I am 80 employed at the present tine, residing in .

~ Sen An'aonio, ‘I‘exal. Rt @
v
APPROVED AND U s-u:uu.uur
FORWARDED:

COPIES OF THIS REPORT

" 3 Bureau (7-576) (AIR

f”ﬁTTJAL REPOIT AND ITS CONTENTS ARE LOANED TO YOU%& THE FB! AND ARE NOT TO BE DISTRIBUTED OUTSIDE OF

Fy pt ¥
AGENCY TO wmca h

-b— U. S. GOVERNMENT PRINTING OFFICE : 1$2—O-210616 16—50255-3

r



SA 7-41

"In June 1935 I was employed in the same capacity and assigned to
-.the. Chicage office. .In such capacity I participated along with other Agentl
“4in the remyval of VOLNEY DAVIS from the Chicago Office to the Airport and .
‘ thence on & flight to Hinnea.polis, Minhesota ' on the afternoon of June 2, 1935.~
" 'We, landed at the Minneapolis Airport at ebout 5 a.m. on the Toming of June 3
t‘;hich time VOLNEI MVIS wasi.turned over to Speciil.‘ lgents of ihe S¢. Paul §
off Cos. : : 5

S "Prior toeasshting in thei{‘removal of DAVIS I had not participated.._»: 3
in any of the questioning of DAVIS during the time he was 1n custody in Chicago.
My first contact with him was imediately ‘prior to his removal from the FBI g o
* office to the Airport, For this reason I have no in.fomation‘conceming any

N activity involving DAVIS prior to that tima.fz R R

"L o "At. the tim DAVIS vas movod fnon the ofﬁ.ce to the airport he uas
restrained with handcuffs and 1ég irons,  Neither then nor at any time that:
' -* I'vas in his compeny did I hear him make any complaint congerning the ,: -
3 _ restraining devices that were then in use, nof did he even comment, conceming
: aqy restraining devices used on hin dur:l.ng the timo t.hat he was 1n custod,y R j

.32;'_.‘;".}_@“--;; 5 e plane took off tmn the Chicago airporb 1med1ate1y after TR
we had boarded it, Our first stop was at the airport at iiadison, Wisconsin,
which as I recall, was to take on additional gasoline. Our departure, however,
was delayed at iadison until approximately 3 a.m. on the moming of June 3 du.r
to inclement weather, During this period several attempts were made to take ~--—
off, however , the wea.ther was such t}Bt we were forced to immedi.atoly land @
) _ again. R T :"'w = r AL L < "’ :
s \"Hhile enrou‘.o fmm Chicago to. M:Lnneapolia » DA.VI.: ta.lked freely vith
S me and the other Agenté accompanying him. He appeared at all times to be in -
“:7 a jovial mood and voluntarily discussed his past activities. I particularly
recall that he related a number of incidents concerning another occasion when
. he was in custody of Bureau Agents several years before and comented upon
his good treatment at their hands at that time. ‘At no time did- VOLNEY DAVIS.

;. manifest by a single woxjd any animoaity or 111 feeling toward any Agents with

> that he oxpected to plead guxlty to: the charges awaiting him 4in'St, Paul. He:

stated that in his opinion 1t would be useless for him to fight. the,cazle,

oo

. 'As I remember, DHIS oomente g "'I know what I dll get. Tt wlll
be life.® DAVIS went on to say ‘that he was sure that he would be sent to the - - -
United Stztes Penitentiary at Alcatraz to serve his life sentgnce. He stated
that he dreaded such a sentence and in fact preferred death. He explained
this statement'by Wolunteering that he had served part of a life sentence some
years previously in the State lenitentiary at McAlester, Oklahoma for

-2-
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"having killed a Night Watchman. According to DAVIS, from that experience
he felt sure that he knew what would be in store form him in the serving of
another life sentence.

e G Bt e i o g g

PRt AR S TR, FEPRS 7 0

A ' "Despit.e VOLNEY IMVIS'S statements on that occasion cohcerning “his
certainty of the imposition of a 1ife sentence, he at no time in any of his

~ remarks indicated the slightest desire to contest the case. At no time did .
he indicate in any way that he had any desire to contact an attorney, that:: o

he had previously reguested permission to contact, an attomey, or anyone else
. or had _even desired %o use a t.ele;hone to contact enyone ; ST

é..._‘.r. i ,,. .

T l'DAVZI‘.S'S attitude throudnout this period when this matter \ms .
discussed ‘was consistently one of being resigned to pleading guilty and -
. receiving a life sentence,. At no time did DAVIS mention anything in his -
conversation which would indicate that he had had any previous discussion
with any Agent of the FBI or anyone else concerning his plea or the sentence . ~
that he expected to receive., His Belief that he would receive a life sentence
appeared to be based upon the sentences already received by other persone

who had also been charged with this offense. jg;, - 'k A ‘sf *

-v‘— ! ».,_“' “a - ‘»n ’

_ o "I lnve read f:lrle statement consisting of this and one other page
. and to the best of u knowledge end belief it. is true and correct. .
/s/ WERNAST E. mmm.

C I

"Nit.ness:
R ol S rad - il e

anmo F. DRE!ER, Spl., Agt., m, San An'oonio.

.- o - L ;\/ .

EINC INURE:
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"LEADS:

Two ’coples of th:la report. are 'being furmahed the Minne:
inasmuch as that ofﬁ.ce has i.nvestigation pending rin that Division.

s
i




FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form No. 1
THIS GASE ORIGINATER AT CTLICTMIVATI

.| REPORTMADEAT . ..., .n, ... f nmtvml:u ., PERIOD FOR WHICH MADK )..nmm'nuuu T
KANSAS CITY . NSRS 2/19/51; 2/10,17/5h mm.nm w0 Hwams

R P ]

e :
ALVIN KARFIS, was,- (deeea-eed-), AR']HUR Re BARKER,
N |was, (deceased); VOLNEY DAVIS, was., et al e

) ED"{ARD GEORGE BREMER—VICTIM -

'SYNOPSsISOF FACTS: - ‘j ‘

s

* VOLNEY DAVIS has detainer at U. S. Penitentiary," Leavenm-th,:' Ks.

from State Penitentiary, McAlester, Okla., charging escape-life =~ =% '
sentence for murder. DAVIS! article entitled "Trial and Error" ,' S

published in pnson publicat.ion in summer of 1953. N o

Foio -RUC-
E ) :

AT IEAVE‘WDRTHL KANSAS: Dol

" DETATIS: | S . |
C. Fo ZAPTE?, Record Clerk, U. S. Penltentlary, Leavenavorth
Kansas, advised that VOILNEY DAVIS, inmate # L7101, is a prisoner at
that institution, and that a detainer was received by the prison on

June 27, 1953 from the State Penitentiary, Mcilester, Oklahoma for
DAVIS. He said tIB detan.ner charges "escape-hfe sentence for murder.®

L Mre ZARTER sa:.d that. the prlsonars at this pnson publish
a magaz:.ne called "The New Era%,  He said the Summer-1953-edition
contains an article on Page 6 by VOLNEY DAVIS, entitled "Trial and
Error¥®. Mr. ZAR']ER furnlshed two copies of th:Ls publlcatlon. T LF

’CLOSURES: TO THE lﬂNNEAPOLIS OFFICE: -

,-':" ot

ey e

DO NOT WRITE IN THESE SPACES

‘ES DESTROYED

7./,.J

= 7%~ 75 32 5
lﬁé MAR 26 1idus 7

343ureau

/
576 [/WT "F/'_.__ _

FEB 31954

—Llinneapollsﬁ 2, Ste. Paul)
| (Jacl.2) (7-30)
l‘ [b.l‘ I 7-143) A

8Y THE FBI AND ARE NOT TO BE DISTRIBUTED OUTSIDE Of

22=C qegi . - 4
1-1\$;ity(7-37) SR
PROPERTY or@a— IS CONFIDENTIAL REPORT AND ITS CONTENTS ARE LOANED TO Yol

AGENCY TO WHICH LOANED,

. 5. COVERNNENY PRINTING OPFICE  10—30255-9
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

THIS CNA‘:EIORIGINATE AT CINCINNATI
REPORT MADE AT OATE WHEN PERIOD FOR WHICH MADE | REPORT MADK BY
St. Louis, Missourl 2-18-5 2-16 thru 18-54 | ROBERT J. AHSENS rms
{gﬁVINW' was. (deceased) ; Eii;ﬁ;;jb“:u4..“§“; - oy -
_BARKER, was. (deceas ; VOLNEY DAVIS, was.,;'fV;aﬂﬁi’-i‘*

BT AL; EDMARD GEOR

IER VICTIH

SYNOPSISOFFACT" '

"of counsel was discussed

cerning the petition for
December D 1952.A

‘ DETAn_s: At St Loun.e, M:I.esouri

JOHN E. BRENNAN former Special Agent, reafflnmed all facts set out in f;

his affidavit h—lS-kO concerning VOLNEY DAVIS. . Stated that the subject -
‘with VOLNEY DAVIS and DAVIS was never informed . °
by him, BRENNAN, nor by anyone else in BRENNAN's presence that a plea
of gullty would result in a reduced sentence.

: " on Februa.ry 17 and 18 1951. JOHN E, BRENNAN fonnerly an agent “
of the Federal Bureau of Investlgation for over twenty years and presently
residing at 4410 Dresden Avenue, St, Louis, Missouri was interviewed con-

writ of habeas corpus filed by VOLNEY DAVIS on

R i R SRR T B ol e . e . e

_ BRENNAN carefully reviewed the sworn aff1dav1t whlch he made
April 15, 1940 at St., Louis concerning a previous petition by DAVIS. He’
also reviewed the allegations set out in the petition of DAVIS dated -
December 5, 1952, BRENNAN reaffirmed all the facts which were set out -

in his affidavit of April 15, 1940 and advised in addition that the subject
of counsel was discussed with VOLNEY DAVIS and that DAVIS had preferred to

use such funds as he had available for use of his mother rather than "waste"

is set out as followsnt

LA Al

it on attorney's fees: BRENNAN also stated that VOLNEY DAVIS was never.
informed by him, BRENNAN, nor by anyone else in BRENNAN's presence that
a plea of guilty would possibly result in.a reduced sentence rather than . .
life imprisonment, - BRENNAN gave a.eiqceq*etatement to thie effect which

v.4f C

o £m_ Vv H'“.. 3

AT "

2 - Cincinnati (7-43) =
3 - Minneapolis (7-3
1

3 - Bureat (7%mi é‘

FEB 23 l9_59

cl.-l) (maPL

h&ﬁﬁis (g 'l“-Jééi%E%;/6nafru¢aézg%425 !;:’ éi e

PROPERTY OF FBI—THIS CONFIDENTIAL REPORT AND.[TS CONTENTS ARE LOANED TO YOU BY THE FBI'AND ARE NOT TO BE DISTRIBUTED OUTSIDE OF

AGENCY TO WHICH LOANED.

Qo

¥. 5. GOVERNNENY PRINTING CPFICS  16—80355-8



SL 7-43 "February 18, 1954
St. Louis, Missouri

"I, John E., Brennan, make the following signed

statement voluntarily to Robert J. Ahsens, Special Agent,

- Federal Bureau of Investigation, concerning the petition
of Volney Davis deted December 5, 1952.

S N 3 ‘have been a Special Agent of the Federal Bureau R A
of Investlgation, U. S. Department of Justice, ‘for over. .- SoL :
twenty years, and' I am presently retlred from that organi-"

{7an;"zatlon, residlng at hhlo Dresden, St. Louls, Missouri.g;.;

S
PR -!‘.

A ‘i", "I have carefully read the affidavit made by'me'».~
R April 15, 1940 concerning Volney Davis, and I have. read Davis! s
IR petltlon dated December 5, 1952 for release on habeas corpus.,

R R ey

o ‘°7"1““ . 'I reaffinm all facts wﬁlch were® set out in ny affi-
davit on April 15, 1940 concerning this matter, and of inde-. ! -
° pendent recollection recalled these facts prior to readlng

‘this aff1dav1t e RS iul’v v;'_-

2 e Ll oo 3 _" B

W "In addltlon to the 1nfonnation set out in thls :

. affidavit, I reiterate that the subject of counsel was dis- # .-
cussed with Volney Davis, and he preferred to use such funds *
as he had available for use of his mother rather than 'waste' -
it on attorney's fees. As set out in this affidavit, he was.
advised fully as to his right to counsel.

"Volney Davis was never informed by me nor by anyone
else in my presence that a plea of guilty would possibly resurt
in a reduced sentence rather than life 1mprlsonment

. . u."The above statement has been read by me, and it is .
true to the best of my knowledge and recollectlon. '

L ’

o o ﬁf*;; :f f‘~ ”/s/ John E, Brennan *54~%f‘3 e

© . "Witnesses: .. SN
. "Robert J, Ahsens, Spec. Agent, F B I.’ '
st Louis, Moo e .

- o It 1s to be noted that BRENNAN, priorto. reviewing nis’ BRI
affidavit of April 15, 1940 and the allegations set out in DAVIS's- T
7,petit10n dated December 5, 1952 recollected independently the facts , -
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in this matter, his activities in connection with DAVIS, a.nd state-
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TTKRAL BUREAU OF INVESTIGATION
L« TATES IEPARTMENT OF JUS™ . 4

- es ws == s N

To: COMMUNICATIONs .  .N.FBBRUARY 18, 1954 —-RTEL

Transmit the followi e e to:
ng Message *'sac, CINCINNATI (7-13)(MAIL)

MINNEAPOLIS (7-30)(AIR MAIL)
CHICAGO (7-82 (AIR MAIL)
- KANSAS CITY (7-37)(AIR MAIL)
MIAMI (7- Y(AIRK MAIL)
NEW YORK (;(120)(1&11,)

B 277+ OMAHA (7-1;) (AIR MAIL)

g mILADELPau {MAIL)

) SP. LOUIS (7-11.3)(AIR mn.)
IV SAN ANTONIO (AIR mn.)

S8AN DIEGO (AIR MAIL) ¥ *
SAN FRANCISCO g7-33)(am mn.) o

| é{\ i : fei _SAVANNAH (MAIL

BREKID.“ Bmmr sa smum) FLMTA DATED FBRUARY 12, 1951,, n g ##
HINNEAPOLIS. n.x. om?xcas EXPBDITR nm;suemxon AND smr ro
nmcn THE BURZAU o uma 'rm FEBRUARY 26, e e

.J\»

N tar-

MR A : K
5 S . ER
~ , CEe T oo
- - . D ¢

. LA .
<0 - ~ L it o T
e e e
N Sl TR .
- R

: MTCteck . S %
A B Lo o il T $ ot .
3 N _ . .. » ,‘ 4 - L = L BN . ,", ‘
A | BERY 4 FA":" L IR BRI R \_4',

_— | maeots |-
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SENT VIA : M Per
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION Mz, Toison_—

Mr. Nictvls —

- UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FBI/ KANSLS CITY 2/19/54 '~ AIRTEL-A

D{RECTCR, FBI
@ REREP SA SIGURD FLAATA, MPLS., 2/12/5h. C. F. ZARTER,
CIEFK, USP, LEAVENWCRTH, KANSAS, SAID USM WOUID REMOVE VCLXEY DAVIS TO

:( ST, PAUL, MIWN. ON 2/2L/Sk. WZ

W.H:JBM

7-37

lcc- Minneapolis (7-30)
lce- Cincinnati (7-L3)

et 7f— 1533

"ECORDEy  gyFEB 20 1954
| T % | ﬁﬂﬁ/,, o
5 5FEB 26\95% ] e
230 Approved: 7 , Sont .

Special/Agent in Charge



FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form No. 1
THIS CASE ORIGINATED AT CTNCT\INAT I
RIPOli;' MADE AT DAT:A\;:EN PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADE BY
H{ILADELHiIL | ¥366| 2/19/58 ROBERT E. CULLISON (kcc)

™) IVIN K KARPIS, was. (d'aceusod) 3 ARTHUR Ro.~ - .
BARKER, was. (deceased); VOLNEY DAVIS, '88.3
ET AL; EDWARD GECRGE EREMER ~ VICTIM B S

svnopsnsornc'rs. BRI SO

_ MAXWELL GHAFFETZ, 6635 nccallun Streerb, Phlladelphia, Pa., fomer Special £
Agent of Federal Burean of Investigation, was interviewed and furnished ~ §+°
signed statement setting forth his recollection concerning the apprehension,
interrogation and treatment afforded VOINEY DAVIS, who was arrested in

© Chicago, m., on 6/1/35, 1n connection with t.he ld.dnaping of mm GEORGE
C BREI&. <. T . A -

DETATLSs At Philadelphia, Pas . /. - T

On February 19, 1954, MAXWELL CHAFFETZ, 6635 McCallum Street, a
former Special Agent of the Federal Bureau of Investigation, was interviewed
for the purpose of obtaining the facts and circumstances surrounding the -
arrest, interrogation and treatment afforded VOINEY DAVIS during the time/,
the latter was in the custody of the chicago Office. CHAFFETZ furnished
the follouing eigned stat.ements , S I

_5-', = "i‘""'i-;-_ } S A "Phila.delpbia, Pa. -

L S ‘February 19, 195k

[PCIRNR R

; ®I, MAXWELL CHAFFETZ, presently residing at 6635 . .

~ McCallum Street, Philadelphia 19, Pa., make the following "
statement to Special Agent ROBERT E. CULLISON covering my

.. - 7 recollection of the sppreh ion and subsequent questiomn- . :
B ing of VOLNEY mvxs. ;\5 A N o

- E . A - ;,’.~. Tan r v ST e ey
T o = ¥
A:?omv::mnnp. = % .ﬁm R DO NOT WRITE IN THESE SPACES

é 71524 wgazﬁm

i PP
_.’.-' e, .

@amﬁ":&‘z}‘”

~Cincimnati (7-U3 T P " ' 1,\ -
3-ulnneapolis~ (7 Air Mail _ 2% 1954, P\
X (1-USA,. Ste h5) /3 /2/ v;g/ | / / \':-’
Phi ladet = ee A oY L. v
6 717&4 ?,’ e d,;jj,. 1 o

PROPERTY OF FBI—THIS Cbl*lDE TIAL REPORT AND ITS CONTENTS ARE LOANED TO YOU BY THE FBI AND ARE NOT TO BE DISTRIBUTED OUTSIDE OF
AGENCY TO WHICH LOANED.

T U, S. COVERNMENT PRINTING OFFICE : 182—O-210816 16—50255-3
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.. time I was assigned to the Chicago Office of the Federal Buresn

“+; DAVISe I recall that this occurred on a Saturday morning and
.'" - that I participsted in his arrest along with MELVIN PURVIS, “
- who was then Special Agent in Charge at chicago, -and Special
.- Agents 'He Ae MARTIN, R. Co SURAN, and EARL WILLIAMS. DAVIS :
5. was apprehended as he was making his exit from an apartment
" house on the outskirts of Chicago. He put up a token resis- @ .

'iolentax'il.y, and, in fact, it is my recollection that he was
.. most anxious to iske & clean breast of his activities and

Cwy recall that ‘on or about June 1, 1935, at uhich

of Investigation, and where I had been assigned for some time
previous to that, I participated in the apprehension of VOLNEY -

tance, and apparently on seeing that he was completely covered, T
neek]y surrendered. . o (SRR L

: : N :,"-4_‘< gew_ I R v‘." iRl S
oy ':z L2 .

: 'DAVIB was then taken in handcuffa to the Chicago Bureau

Of fice and placed in a conference room there for interviews o
Upon his arrival there the handeuffs were removed, and it is my
recollection that I took his fingerprints, which were given by -

“/ him voluntarily. DAVIS at this time signed a waiver of removal’

and agreed to his being detained by us for complete questioning
concerning his complicity in the kidnapping of EDWARD G. BREMER.
He was questioned in detail by Special Agent SURAN and myself,

- He was advised at the outset that any statement that he might

make would have to be voluntary on his part, and that if he
desired to contact an attorney, that be had the right to do 80e

- -It is my recollection that DAVIS indicated a desire, now that
* he was in custody, to clean up this situation as quickly as -
< posgibles ‘He evidenced a desire to furmish complete details - ...

concerning all of his previous activities in connection with
this case, and advised that the quicker he was given the -
opportunity of pleading guilty the better he would like ite -
At no time was he kept in chains, and never made any requeet i

* that he be permitted to make a telephone call or to contant i
‘an attorney. He Was furnished with food at any time that he - «54 N

desired it, and was furnished with such food a= he requested.

. He was allowed to sleep when he 1ndicated a desire to do ao, 4 \,. e

.. 77 and vas given elee.n clothlng to wears *{ e AT R

/" wrhe complete stetement btaken from DAVIS was furnished -

.'\ :

-2 -

RS 2 T TR



S

“PE 7=45

.--\,‘, ,.",Jq- o LT &,—w‘r,ﬂ

e lwanted to do 86 as quickly a8 possible. At no time was a
- Jprcmise ever made to VOINEY DAVIS, ag far as I am concerned
‘3. ‘ory for that matter, on the part of &ny agents.present with »
" mey to the effiect that if DAVIS were to plead gnilty te il
7" conspiracy he would be. ‘sentenced to less than life inprison—-
" mente - In fact, nothing was said to DAVIS concerning his"
“‘pleading guilty or what sentence he would receives DAVIS nada 3.
- - the statement in my presence that he was anxious to plepd . B
o guilty so that he could start serving his sentence and get it
" over withe . The writer has no recollection whatsoever of the :
statsment ever being made' to DAVIS tlnt. 'we are all laryers
and 'e rill take care o.t you.' ‘

>‘.’:‘ - o

'I have read the preceeding sta:t.ement, ccnsleting o:t thia
‘. and one other page, and it is true to the beat of q &
< recollection. Lo

"WITNESSED: /8/ ROBERT B, CULLISON e e

ROBERT E. CULLISON, Speciel Agemt, - . -
FBI, mlde].phia’ P&., 2/19/5h. : T . . :‘, -
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L &0 ., N " Ry tf"‘”'" .- o A
S WL awmz, ‘at time of interview on 2/19/5!:. advised’
that :ln the event the United States Attdorney, Ste. Paul, Minn.,, deems
- it necessary to subpoena him as a witness, he will accept service by
‘being notlﬁed by the Philadelphn Offiee that a subpoena hu been

Report of SA smmm rwm at
dated 2/12/5h. PR

T T CLEUETIIE B R e



JERAL BUREAU OF INVESTIGAT -
" ED STATES IEPARTMENT OF J e
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\

e T Ao ION.
To: COMUNIGATIUN winT 2-18-54  AIR-TEL  AIR NAIL

s to:
Transmit the following message SAC, MINNEAPOLIS (7-30)

- ——
- e

o L :
1;‘BREKIQ, BUREAU SHOULD BE ADVISED BY DAILY SUMMARY OF

. ér.nrmam _DEVELOPMENTS

IN THE COURT g
& R Lowo o
I o - - " N N
Tl T e e T
e So RLTN . ) . o A
“wor N Y So) e N -
. o g :v,‘ ’ ] . },..‘: - . : - e s _‘ -
L e & -, Vo :;« P s .
, - e RS ) E . o
DY e ' s Lowrne ;
Py, R L L i
Jteiusly -0 A ERIPC RIS
- - P TS o7 - - - 2 ’ ST P -
- o ‘ - - H Y
/ = = “ ;:~.‘- V__ ol ) ‘
a LR : ‘7-~' = T LD
. N . LET PR MRS - .
o }:" -~ s - ) [ 4 ‘ (RS L . 3 , . B : t’ ) 1*
~ ' R .
AL 5 B S o
-~ " - o T v : -
-, -~ 8 L -
4
- ae - - e 1 A
a . .
- ¥
Lougrlin____
n"——_—_ - = S . EEESAE - -
Tele, Moo _____ * . ‘ o . o L RPN :' -G P o - C

follomen _

Sendy .

T AR 19/1954‘

SENT VIA




. \ . Mr. Tolson__
’ FEDCOAL BURFAU OF INVESTIGATION ‘ Mr. Ladd.
U. S. DEPARTMENT OF JUSTICE = Mr. Nichols

- GOMMUMCATIONS SECTION ~ ———— . { ¥r. Bemont

FEB 1 '/954
| Z

Tole, Reot o
Mr. H licman .
Miss Gandy

| | N i —
WySH 22 FROM NEW YORK 19 1156 P 4" —2
4{" IRECTOR . URGENT - ' f

~
~

2 -
/O . N . .
{é (f?EKID& REBUFILE SEVEN DASH FIVE SEVEN SIX. RE MINNEAPOLIS TEL

~ e

: TO BUREAU FEBRUARY EIGHTEEN LAST, INVESTIGATION, NY, REFLECTS .

PR S T

HAROLD E. ANDERSON PRESENTLY EMPLOYED NATIONAL BOARD OF FIRE

UNDERWRITERS, BOX THREE ELEVEN, WHITTIER, CALIF, COPY OF INSTANT

REPORT FORWARDED TO LA THIS DATE, AMSD. /;’fE;L -
LA INSTRUCTED TO MEET FEBRUARY TWENTY SIX DEADLINE, -

: \ KELLY
CINCINNATI AND MINNEAPOLIS ADVISED

o i, —4h# b
END ACK PLS | LBEQOHUEQ:'IF:.Z?&%{?;“ / 5 55 ,
=l YR 322 0 G (i 7o |

Tl NCr PiIcC
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION e Plaamd__
M Clws

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE R{f o Clvia -
l h ‘;:j r.\:;:'s.]!  ——

T Tuotter.

AIRTEL (AIRMAIL) AT, WiaterrowL

Transmit the following Peletype message to: s, Room
Mr. Hollomen __

FBI MINNEABOLIS 2/18/5h . 12155 PM | “COBAHSK—

DIRECTOR, FBI (Bufile 7=576)
’I;B_};.KID. REBUAIRTEL 2/17/54. REPORT OF SA SIGURD FLAATA

SUBMITTED TO THE BUREAU 2/12/5l.

HOWARB

END | ' : i

7-30
tMr. Rosenl 4 DL‘V W’G’

\3 » . .
Ve - )

6 FEB 23 1954

AR 3 /)ﬁl o W

Sent________M Per

Ec Agent in Charge
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1

’ff “ Alniatnnt Attorney General IR Pobrulri‘23n 195,

; | N;i?w Warren Olney III 3
- h'-".‘,nuootor, FBI L e

. VOLNEY BAVIS e -
-~/ '~ HABEAS CORPUS I EESR
- . (YOUR nmgmncn 109-39+1, Rsx) : e e

S ) " Attached hereto 1s one oopy of the report of
Spocial Agent Sigurd Flaata dated PFebruary 12, 1954, at_

-Minneapolis, which sets forth the results of this Bure

e 1nvo-tigation to date regarding the above~captioned mattelr.

ve | ‘

- g ‘. : FEB 24 1954
e e, 10
Nichols — L h ’ p ﬁr R e ee——
:‘e:::n___ M’I‘C.eck a*¢ H'h N dM
:“.‘.::‘.'::: _ aa W
£= 58FEB 2615
Mobhe —— '

V2 REL. CEIN2CE ;;f :
2 B J
A BEONL N I

ok

Wisterrowd — ’?3 L

Tele. Room —

Hollomsa —  }
Sizoo
e Randy _

FEBST3 ahd
COMMIEBY




b w22 ahed

. 291 4'7
PEBRUARY 24, 1951; umr.

- D . 8AG, MINNEAPOLIS' a (Amun.)
,{, A .. CINCINNATI .

£ QRIIID 'm MP TEL P’EBRUARI TWENTY 'rm IAS?. | 3 4 IS ;-‘
" DRSIGNATED OPPICE OP ORIGIN THIS CASE.: ‘up mnurm
BVIBH PILE AND ADVISE Auxm.nu 01'?1038 B!’ umt. 0’

P.

130

g | FEB2a1954| 07 U
/ o MAILED2gs | = -
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A February 19; 1y, URGENT

SAC, SAVANNAH |
BIFKID, SFREP SA SIGURD FLATTA, FEBRUARY TVELVE LEST, MINNEAPOLIS.
L7AD 3T FORTH IN REREP FOR SAVANNAK OFFICE TO I'T+RVIE¥ A%D OBTAIR
SIONFD STATEMENT FROM FORMER SAC MELVIN H.'PURVIS AT FLORENCE, SOUTH
CAROLINA, SHOULD BE RARDLED BY w0 xsrunr AxD EXPERIENCED AGERTS OF &
‘Your orrxés. vunnan BURFAU RFSULTS or thﬁnvxzw PRO”“TI!.’ xn THE -
FYENT PURVIS NOT LOGATED AT rno&rncn. soutH CAROLINA. BURFAU'S INGTRUCTION:
CONTATNED HFSEIN SHOULD BE MADE txowu 0 orr:cz HANDLING THIS I!TER-

N . - T T BT o f'.' . ;-' . ‘ ‘;;J ‘:“'m . :’
¢c; 1 - Vinnespolis (7-30) (Airmell P PR = v T
1 - Cincinnaty (7- 3),,(Airna11 S e T e
Bufile ?7-576 | : o - ‘ = N
MTC:eamh t VR T : S RPOA
NOTE: bject Volney Davis,who was sentenced 1n this case (Brmmer. A

¥idnaoing) on June 7, 1935, to life imprisonment, efter entering plea::
of guilty to charges of kidnaoing and conspiracy, filed a petition -
on December 5, 1952, for release on hebeas corpus in United Stztes
District Court, 8t. Paul, Minnesota. Davis based his petition on
elght senarate points which included, among other things, the allegations
that he wes not represented by counsel, did not waive this right, was
held incommunicado in cheins and secrecy following his errest, and wes
- told by his ceptors thaet if he entered a plea of gullty he would be
.. given a term of years rather than a death or 1life sentence.  AUSA Alex
) Dim, St. Paul, Minnesota, has recuested that all Agents who participated
in the apprehension, ocuestioning, search, and transportation of Davis,
be located and interviewed andsﬁgnaiaffidavits obtained. Dim has
indicated that uvon receipt of the requeptgd affidavits he will review
them 2nd determine which Agents will be necessary for the heering
be held in connection with the habéas corpus proceedins The Burqu‘:%7‘
,qw/has oreviously instructed Minnea 113 thgtbguneau appr vgnghnhqaﬂbe'

btained before any fnrmer*SDec Agdhte &~ subpoenaed. Former .

‘ J &0 _Purvis was in charge of the spprehepsion of Davis at Chicago and .
~ Ladd

mai—in addition Davis gave a signed- walver of removal -t} oqggz,y*§'

Belmoat —3 4 P rvis. - N ~ 576~ /;
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Oﬁice Mem~andum . vNITED s°  ES GOVERNMENT

TO ¢ Director, FBI (7-576) DATE: February 23, 1954

\/140M :  SAC, Cincinnati (7-h3)
7 @’ A "l ! L R‘ QW

SUBJECT:  ALVIN KARPIS, was (aeceeecd), et al
EDYAKD GEORGE BREMER, VICTIM
KIDNAPING

yal

133

Rerep SA SIGURD FLAATA dated February 12, 1954, at Minneapolis.

Numerous leads have been set forth in referenced reporjcfor various
divisions in preparation for hearing regarding subject VOLNEY DAVIS. There
are, however, no leads outstanding at this time for the Cincinnati Division..
The Cincinnati Division has not had any active investigation regarding the
above-captioned matter since approximately June, 1951.

v

In view of the above circumstances, it appears that this matter
could be supervised more economically if Minneapolis were designated at
this time as office of origin, and accordingly, it is requested that that
office be so designated.

RDH:IM
2
L.
cel Minneapolis_(?-BQ) . | {
Y Sy
s, 950721/
T ﬁ“ A
({\‘\*} 21 JS -
v EX 126 .
v ' ' K o . W
o7
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TELBTY{Y' o - Iii; Winterrow!
E - . Tele. Room. .. ..
. : ' Mr. Holloman ..
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FBI, MINNEAPOLIS 2=27-54 2-42 o
DIRECTOR, FBI URGENT N

-

- , | /
R RE BUREAU FILE SEVEN DASH FIVE SEVEN SIX. RE {0 C\W
w’ ' * A

MINNEAPOLIS TEL FEBRUARY TWENTY-SIX LAST. FOR INfORMATION

P
L '

OF BUREAU THE FOLLOWING LIST OF WITNESSES TO BE FURNISHED

AUSA ALEX DIM, ST. PAUL, ON'MARCH ONE, NEXT., SA-S SAMUEL V.
HARDY, MINNEAPOLIS., RAYMOND C. éURAN, SAN DIEGO., E. E. KUHNEL

SAN ANTONIO., EARL H. VILLIAMS, OMAHA., MICHAEL CASSIDY, SAN
FRANCISCO, FORMER AGENTS MELVIN H. PURVIS, FLORENCE, SOUTH
CAROLINA,, MAXVELL CHAFFETZ, PHILADELPHIA., JOHN E. BRENNAN, ST.
LOUIS., JAMES M. KLAWES, ST. PAUL., HAROLD E. ANDERSEN, WHITTIER,
CALIFORNIA., HARRY W. STEWART, VEST PALM BEACH, FLA., HAROLD A. -
MARTIN, jAcKSONVILLEQ, FRANK M, HEADLEY, NEW YORK., A. H. JOHNSON,
CHICAGO. OTHER WITNESSES, :GEOﬁGE.HEISEN, }FORMER”ASSISTANT USA,
MINNEAPOLIS., FOLLBVING RESIDE ST: PAY L, NORTON RISEDORPH, FORMER

ATTORNEY,, WILLIAM H. ECKLEY, USC., JOSEPH T. LYNCH, FORMER DEPUTY

CHIEF JAILER, ST. PAUL., THOMAS GIBBONS, SHERIFF., MRS. VERGINIA
SCHWEITZ, SECRETARY TO SHERIFF GIBBONS., JOHN C. DECOURCY,

CLERK OF COURT., JACK B. MACKAY, ASSOCIATED PRESS., RONALD HAZEL,

ATTORNEY., EARL MORRISON, CHIEF'DEPurx'hqggg?L., LOUIS GOLLOP,
CORDED - g3 | /- > V¢ ~ | 5512
—— ~ [ ¥r, R
. € L

\]
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.
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PAGE TWO . - |
REPORTER., EDWARD I, PICHSA, FORMER COURT BAILIFF, ALEXANDRIA,
MINNESOTA, J. ROBERT THOMPSON, REPORTER, CHEVY CHASE, MD., CLERK

OF COURT OF U. S. DISTRICT COURT FOR NORTHERN DISTRICT OF -
CALIFORNIA, SOUTHERN DIVISION, SAN FRANCISCO, CALIFORNIA, rl

BUREAU WILL BE KEPT INFORMED OF DEVELOPMENTS.
HOWARD | )

CORREVTEON—PAGETWO~LNE-ONE-URD 4 SHDBE-PECHA

END AND ACK PLS ' )

3-50 OK FBI WA IS
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Mr. Tolson_.

. . ’ ) . : Mr. Laddgg.r..
o -CERAL BUREAU OF INVESTIGATION < :, Mr. Nm E_

‘1 Mr. Belnion
L‘. S. CEPARTMENT OF JUSTICE , 1 Mr. Cl
CoHMURIGAT ? thcnnw f)) Mr.. G
. M aybo .
/ | Fs 83 fo54 18 Traer
\ : MpoMohr,

\‘ , TELETYPE oy
’ / - ele. Room_.

.‘\ /""‘ C 7 Mr. Holloman___
\ ' Miss Gandy

' ‘/;B}{’MINNEAPOLIS 2-23-54 10-15 PM : ' T

fIRECTOR, FBI URGENT //‘\ J¢ _ : //1‘//

BREKID.JRE BUREAU AIRTEL TO MINNEAPOLIS FEBRUARY EIGHTEEN
\\___,/ ’

CINCINNATI AIRTEL TO MINNEAPOLIS FEBRUARY EIGHTEEN, LAST MINNEAPOLIS
AIRTEL TO BUREAU FEBRUARY EIGHTEEN LAST, AND REPORT OF SA SIGURD o
FLAATA FEBRUARY TWELVE, LAST, KANSAS CITY AIRTEL TO BUREAU FEBRUARY
NINETEEN, LAST. ALEX DIM, AUSA, ST. PAUL, MINNESOTA, ADVISED TODAY
THAT NO CHANGE IS CONTEMPLATED BY HIS OFFICE FOR HEARING OF VOLNEY

f\

DAVIS, SCHEDULED FOR FEBRUARY TWENTYSIX, NEXT AT STe. PAUL, MINN, DIM

/ — .
ADVISED HONORABLE MATTHEW M. JOYCE, JUDGE, UNITED STATES DISTRICT COURT
HAS ADVISED DIM THAT INSTANT CASE WAS REVIEWED BY JUDGE JOYCE WITH
. HONORABLE GUNNAR H. NORDBYE, SENIOR US DISTRICT COURT JUDGE, AND

IDECISION MADE THAT JUDGE NORDBYE WILL CONDUCT HEARINGS FOR VOLNEY

{

DAVIS INASMUCH AS JUDGE JOYCE FURNISHED AN AFFIDAVIT OPPOSING DAVIS .‘/i

PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS IN NINETEEN FORTY. DIM ADVISED POSS- :
IBLY THAT JUDGE JOYCE MAY BE CALLED AS A WITNESS, ﬁIM ALSO ADVISED THAT
‘LIST OF WITNESSES INCLUDING FORMER AGENTS TO BE SUBPOENAED WILL BE
'FURNISHED»MINNEAPOLIS OFFICE SHORTLY AFTER HEARING ON FEBRUARY TWENTY-
SIX. FO%&NFORHATION OF CINCINNATI, NO LEADS FOR CINCINNATI OFFICE

AT THIS TIME., A REVIEW OF MINNEAPOLIS FILE§7REFLECT NCINNATI Léé;

OFFICE OF ORIGIN IN THIS CASE AND BUREAU IS REQUEST TO . DESIGNATE

ORIGIN, CINCINNATI ADVISE BY AIR MAIL., lom— mm é
— o FEB 25195Q c_\m
o HOWARD 9\%@ Dfn_gs ' oo -
E : N AN . dq
5‘)3 MAR 8 - :

.....

‘TQ(‘N i.-»'-. '

[,uro Rezer
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

UNITED STATES DEPARTMENT q;/:usrlcx

Lo Il MAan
biss Gagly

- AIRTEL
Transmit the following TBI&LYP® message to:

——

I, MINNEAPOLIS 2/21/5% é Yy’ L , %/

'DIRECTOR, FBI

-&z" —
BREKID. RE BUREAU FILE 7-576. RE BUREAU AIRTEL 2/2l; LAST
*{ IN WHICH THE BUREAU DESIGNATED MINNEAPOLIS AS OFFICE OF .
.,3:.9,"
ORIGIN IN THIS CASE AND INSTRUCTED THAT AUXILIARY OFFICES
BE ADVISED BY AIRTEL OF CHANGE IN OFFICE OF ORIGIN. THE
CINCINNATI OFFICE IS REQUESTED TO ADVISE THE MINNEAPOLIS
DIVISION IF ANY OFFICES IN ADDITION TO THE AUXILIARY
OFFICES LISTED BELGW SHOULD BE NOTIFIED OF ABOVE AND WHETHER
CINCINNATI HAS ANY LFADS OUTSTANDING IN THIS CASE.
HOWARD
7=30
SF:s]s
ccs Chicago .
Cincinnati /
Kansas City
Los Angeles _ %
Miami '
New York .
New Y RECORDED - 60
Philadelphia _ o . 6-/ —
Ste Louis ) EX. - 104 i -2 /(&"/ 35‘5
San Antonio Maswes W .
San Diego ) ViR 9 1554
San Francisco 4
Savannah
Washington Field
60 [ : W
BAKD 194
Approved: Sent____M Per

Special Agent ﬁ(:hargo



FEDER. .. BUREAU OF INVEST" ATION

Form No. 1

THIS CASE ORIGINATED AT C INC INNATI
REPORT MADEK AT pAT:Ay;:m PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADE BY j ml
SAN DIEGO 2/18/%u| 2/17/5% RAYMOND C. SURAN

CHARACTER OF CASE

T ALVIN KARPIS, was, (decessed); ARTHUR
R, BARKER, was. (deceased); VOLNEY DAVIS, KIDNAPING
was.; et al' EDWARD GEORGE BREMER -

SYNOPSIS oF FAcm
SA RAXMOND C. SURAN, presently assigned San Diego Orrice °
'FBI, assisted in the apprehension and interview of VOLNEY PR
DAVIS at “hicago, Illinois, on June 1, 1935, and was in:-:~ .  :i°
.~ charge of the group of Specisl Agents assigned to transporti‘ el
1. .. DAVIS from Chicago, Illinois, to St. Paul, Minnesota on - q
0 June 2, 1935, Actions of agents toward DAVIS were consistengﬁ.
with the necessary precautionary measures to maintain custody’
- of DAVIS and to prevent his possible rescue by the associates
... of DAVIS who Wwere not in custody. DAVIS given proper slothing
. to wear in Chicago and no threats or promises were made to +
him, His arms and legs were never at any time handcuffed
or chained to a bed or other object. DAVIS was not denied .
the services of an attorney but he indicated he might secure
the services of "DOC" BARKER's attorney after his removal ‘
to St. Paul., Gave voluntary statement concerning his associa~- ,
tion with so-called KARPIS-BARKER Gang but never admitted i
direct participation in the BREMER kidneping while in custody
of agents assigned to the hicago Office.

R

“RUG- 7T T eV K

".‘ ‘ P 5 Cota

‘ -‘%‘"’ Special Lgent RAYMOND Co smum executed the following
signed statement° . - ,

: -7-2)/%~ Mﬂf

] é—; R
) nneapolis-{7-30) (Enel,

(1 = USK,-St. Padl)

2 = Cineinnati {(7=43) “‘9’ ;

e il - San Diego 7-11¥u -
3 4 L3 HL

PROPERTY OF m—ﬁﬁs CUNﬂDElTML REPORT AND I8 COITEITS ARE LOANED TO YOU BY THE FBI AND ARE NOT TO BE DISTRIBUTED OUTSIDE
AGENCY TO WHICH LOANED. ‘

Fr  U.S. GOVERNMENT PRINTING OFFICE : 102—0O-210616 10—80388-2



San Diego, California
February 17, 1954

- I, RAYMOND C, SURAN, glve the following statement

of my own free will concerning my present recollection of the

_ apprehension and detention of VOLNEY DAVIS at Chicago, Illinoia,
on June 1 and 2, 1935, and the subsequent transportation of

DAVIS from Chicago, Illinois, to St, Paul, Minnesote, I - - ,g

have been a Special Agent of the Federal Bureau of Investiga—,~“

tion since September 2. 1930, and was 80 employod on June 1,

2, end 3, 1935, | T [{7(__-

r,-:

‘ " At approximate v op June 1 1 35, I pro; b’ZJ)
ceeded to a point near Chicago,
Il1linols, with MELVIN O wWas a me the Special : o

Agent in Charge of the Chicago Office of the Federel Bureau *,*” ‘
of Investigation. We were also accompanied by Special Agent a
MICHAEL J, CASSIDY and MAX CHAFFETZ, who was at that time -

also a Special Agent ef the Federal Bureau of Investigation.

The purpose of this trip was to effect the apprehension of

VOLNEY DAVIS, who was known to be under indioctment by a
Federal Grand Jury in St. Paul, Minnesota, tor partioipa-‘

tion in the kidnaping of EDWARD G. BREMER .

" In the vicinity or the dbove address, we oontacted
HAROLD A. IARTIN and EARL H, WILLIAMS who were Special Agents
of the Federal Bureau of Investigaticn on that date, The
arrest of DAVIS was effected an hour or so after our errival
near the Waller Street eddress. DAVIS was immediately hand=-
cuffed and placed in an automobile to be transported to the
Federal Bureau of Investigation Office in the Bankers Bullding,
Chiecago, Illinois, by PURVIS, CASSIDY, myself, end probsbly E
one other agent., I recall that almost immediately after the
trip was started for the office DAVIS made a remark to the .
effect that he hoped we would not hold against him the fact
that he had a few months before eacaped from two Special
Agents whom he presumed got into trouble over the escape
as he had read something %o that effect in the newspaper. TR
He also stated that this escape was not the first he had made
from the "law® and that he had been successful in meking
other escapes but I do not recall further detalls of his -
remarks, I do have knowledge that DAVIS had the reputation
of being an Mescape artist™ and his record showed that he
had in the past been involved in capital offenses, It is
my recollection that for these reasons PURVIS issued instruoc- -
tions that every precaution be taken to prevent the escape -
of DAVIS amd to prevent his liberation by other persons who
were involved in the kidnapling of Mr, BREMER and who were
still at large.

-1-
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- After the arrival at the Chicago 0ffice, DAVIS was
turned over to other agents to be carefully searched and
thereafter he was interviewed by CHAFFETZ and myself, I __ ..
am unable to describe at this date the e¢lothing DAVIS was -7 ", -7
wearing during this interview but I em certain he waa furnishod
with wearing apparel other than his own, that this wearing
apparel was not incrusted with blood and ‘dirt but was N
~ sanitary and elean, I do not recall whether leg irons were
on DAVIS during the course of the interview but I can poaitively
state that at no time during this interview or at no time _
in my presence was DAVIS handcuffed to a bed or any other dbjeci,”“
and at no time during this interview or in my presence waro , §{- ;'
his legs fastened to a bed or any other object.' a;_; N -

: During the course of thc interview, DAYIS voluntarily
made a statement alleged by him to contain true informatien. -
concerning his assoclation with the so-called KARPIS-BARKER
Gang without admittling his dirsct participation in the kid-
naping of Mr., BREMER, He was made no promises by me or by
thers in my presence and at no time did he request to
ontact an attorney but & do recall that he made some remarks
‘\hat if he was to be immedlately removed %o St, Paml, Minnesota,
would think about whether he might contact "DOC" BARKER!'s
orneye.

- It is noted DAVIS alleges that some agent made the
ment "We are all lawyers and will take care of you,"

=13 statement was never made by me or in my presence by a

other agent, Likewise he was not told by me or by any agen

in my presence that the last man that asked for e 1awyer

went through a window.= e N, ' ae

. . During the time DAVIS was being interviewed he was
given food and permitted to rest on a cot. - I have no present .’
recollection of the number of times he ate or the length of .~
% L time he was permitted to rest, It is my present recollestion

g¥that Mr, PURVIS was seriously concerned about the possibility
that an attempt might be made to liberate DAVIS and as Mr,
PURVIS termed it he did not want another "Kansas City massacre®
:and he thoroughly instructed the agents assigned to the ecase
"f the responsibility that was theirs in maintaining safe . .
>wgustody of DAVIS, For this reason 1t'wal not desired tq ,“wr .
: transport DAVIS in a regulsrly scheduled eommon earrier, e
¥t is my recellection thats therve:wasneonsiderable dolay tn -
securing a chartered plane for the tranafer of DAVIS to St,
euly I do not recall whether the delay wss because of
‘havallability of the plane or bescause of adverse weather
eports,

-2-



I reccall that PURVIS designated me to tske charge
of the assignment of removing DAVIS from Chicago to St. Paul,
I 3secured a walver of removel from DAVIS, DAVIS voluntearily
executed this waiver, The details of this document are not
available to me at the time of the preparation of thls state=
fient and I do not recall the wording of the waiver, Sometime
durine the late afternoon of June 2, 193E, we were successful
in chartering a plane at the Chioago Airporte -1 do not recall ~ - -
the name of the eompany from whom we chartered the plane, t'ﬁjﬁ“ :
I was accompanied on the transfer of DAVIS by Speciasl Agentq

~ ".". MICHAEL J. OASSIDY, ERNEST E, KUHNEL, end former Speciel
o ~ Agents EARL H, WILLIAMS and H, W, STEWART.: I do not remember f&if
- the identity of the agent who drove us to the airport or R

whether blinds were drawn in the car. I do not recall that T

the car was so equipped but I am of the opinion that posuibly fvif_

the resr window only had a blind on 1t and it 1s possiblo o
: ﬁhat thia blind could have been drawn, r~tvpr¥»?3;v_ P

En route to St. Paul in the chartered plane, we
encountered inclement weather and the pllot, name not reoalled,
decided to land at an alrport at or near Madlson, Wisconain, .-
We were delayed at this airport for more than six hours during

. which time we made two unsuccessful attempts to continue the -
journey, Handouffs and leg irons were on DAVIS from the time
we left the Chicago Office until we turned him over to the

S eustody of HAROLD E, ANDERSEN who was then Special Agent -
- in Charge of the St., Paul Office.

On one of the occaslons while we were grounded at
the eirport DAVIS made several requests to have his hand-
cuffs removed in order that he would dbe mores comfortable
when ho_wont to the toilet.- Thelo'reqnestc were donied.

" When the plans finally proceeded to St, Paul, ,
DAVIS admitted to me that if his handcuffs had been removed
he would have tried to escape and recalled that the last time
agents had tried to transport him in an airplane he hed been .
uuccessful in escaping and he thought that he might do 50 again. N

ey " We' nrrived at St. Paul in the early morning of Jhno
3, 1935. probably 5:00 or 6300 AM and I had no further eontast
" with DAVIS subsequent to the time I turned him over to the
oustody of Special Agent in Charge ANDERSEN and othor agontl .
‘ tron the St. Paul Ortieo. e ey - e

e
'

“siws U~ “FAYMOND C. SURA | -
Special Agent, FBI

3=
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FNCLOSURE: TO MINNEAPOLIS OFFICE

Original signed statement of Special Agent
: RAYMOND C. SURAN. )
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FEDERA!. BUREAU OF INVEST'?ATION :

%?CI:OS.EIORIGINA'I'ED ar  CLiCLiATI
)’/ REPORT MADEK AT mwm 7 PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADE BY
GiiidA, LEBRASKA 2/22/54 | 2/18/54 EARL i, WILLIAS jng
Jlsg| = ALVLI KARPTS, Was. (deew=sed); ARTHUR R. CHARACTER OF cAsx
w BARKER, Was, (deceased); VOLJ{EY DAVIS, Was.; | KIDKAPTIG
ET AL; EDWARD GECRGE BRE:ER — VICTE{

7 Signed statenent furnished by SA EARL H, WILLIM'S, Ousha Office, FBI, ~
regarding arrest of VOLNEY DAVIS at Chicago, Illinois, on 6/1/35, and
his transportation to St, Paul, Hinnesota, on 6/2/35, secured and set ' ..

) forth.‘ '. -4_, ."‘-,‘ —:- '..;;“.n.— ., ". - e e . ‘ - . N _ ) ‘.j ‘-{.‘ :')? . - : I' - v .
| o= RUG AT S

DETAIIS: At Des Moines, Towa ~ - 5. = '

1 - SA EARL H, WILLIAMS furnished a signed statement regarding his knowledge
of the arrest of VOLNEY DAVIS in Chicago, Il1linois on June 1, 1935, and
his transportation to St, Paul, Hinnesota, on June 2, 1935, This
~ statement is being set forth as follows: e

MSTATENENT MADE BY SPECIAL AGENT EARL H, WILLINS, CMAHA (FFICE,
FBI, DATED FEBRUARY 18, 1954, - - - - o SEET R

"I, Earl H, Williams, 720~-4th Street, West Des lioines, Iowa, a
special agent, Federal Bureau of Investigation, U, S. Department
of Justice, Omaha, Nebraska, make the following voluntary signed
statement regarding my knowledge concerning the arrest and trans—
pertation of Volney Davis in June, 1935.

- B] state that I am an agent of the FBI and have been since MaB . *
~ 19, 1934, I state that in May and June, 1935, I was assigned as. -
said agent to the Chicago Office, FBI, I state that on er about -
May 29, 1935, I was agsigned to ?n investigation in Chicago, '

- -
‘i rq B N
v . " b . Lo .
N 4 I N e
APPROVED AND n 7y L Acmer ., . DO NOT WRITE IN THESE SPACES
FORWARDED: £ :

NG T [ 576 1 53 4T
@"Bare:ﬁ;-é'v'eﬂm@“%’:ﬁf o TEBRIWM - ) - RECORDED-34
- Hinneapolis ‘(-‘_Zr.'ipg (1-usw |- ' N -
St. Paul%'gﬂg;f Ci;ls"’ ” f’?', : )
2 = Cincinnati (7= ) “Op |— )
1 nehe ) T T

N : = A
PROPERTY OF FBI—THIS CONFIDKATIAR, REPERT AND ITS CONTENTS ARE LOANED TO YOU BY THE F8! AND ARE NoT T0 BE DISTRIBUTED OUTSIDE OF l

g/
. L

AGENCY TO WHICH LOANED.

U. 5. SOVERNNENRT PRINTING OPFICE  16—50386~3
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' T “Ilihois relating to the location and possible apprehension of Volney, -
- Davis who was wanted as a participant in the kidnaping of Edward George S
..~ Bremer in St, Paul, Minnesota, A I was ordered on this assignment by the . - = -
- then Special Agent in Charge Melvin L, Purvis, I was instructed to EEARE
I assist Special Agent H. A, Martin and. the purpose of the assignment was oo
W 7 to determine ‘if Davis appeared a.t an address in Chicago known as 1046 al
e ) North Weller lvenueo R S L R : T N

.4'\‘_

-owy state that this assiggent continued May 29, May 30, Hay 31, 1935
T without receiving any information or developing any information regard-- ﬁ*‘ ‘
' - ing Volney Davis, I state that on the afternoon of June 1, 1935 at: SR
o approximately 2:30 P information was furnished to SA H, A, Martin to the
effect that Davis might appear at the 1046 North Waller Avenue add.ress. e
-~ Martin contacted the Chicago Office, FBI, advising of the possible ap~
- pearance of Davis and requested assistance, Shortly thereafter SA Martin
" and myself proceeded in an automobile belonging to the FBI to-the vicinity
of 1046 North Weller Avenue, Martin did the driving while I made some
preparations to effect Dzaurist apprehension should no a.ss:Lstance arrlve. :
"After SA l.artln and mself arrlved near the Weller Avenue address ve
proceeded on north past the address and across an intersection, We
turned around and came on back toward Weller Avenue address and parked
- the car on the nortlwest corner of the intersection where weataited the
possible appearance of Davis, SA Martin and myself had taken about -
fifteen or twenty minutes to get into position, We then waited about
five more minutes until about 2:55 P when we noticed a small Ford
roadster, red in color, coming up the street from the south in our dir-
ection, We had previously been supplied the license number of the Davis
car, It was supposed to bear Georgia license plates with #!'s 37216C,
As this car approached it was possible for SA Martin and myself to observe
. - that it bore the Georgia license plate. Agent's car was parked close - -7
- to the intersection and headed in a southerly direction down the st.reet. L
- Agents noticed the Ford roadster approach the intersection and instead
. =77 .7 -of proceeding on past agent?s car it made a U turn and drove south and
»-.-.  -parked in front of the eddress at 1046 North Weller Avenue, &s this
" 's.. . car was making this U turn the driver of the car was visible and easily .~ -
" observed, Both SA Martin and myself readily identified Volney Davis as -
: ‘the driver of this car, I had never seen Davis in person but from .+
" photographs in possession of agents there was no question but that it -
- - was Davis, I observed Davis park his car get out a.nd walk int.o the B

P

house at 1046 North Weller Avenues .. . "i" o " .. oo & ain i u I

uit approximately 3:05 Pif, June 1, 1935 SAC Melvin Purvis and Special
Lgents ifax Chaffetz, i, Ja. Cassidy, R, C, Suran arrived, At this tinme
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"SA Martin and myself apprised SAC Purvis of the situation and that Davis
was at that moment in the house., I was instructed by SAC Purvis to go with
"SA Chaffetz to the rear of the house at 1046 Horth Weller Avenue to prevent
any possible escape in that direction, Chaffetz and myself awaited about
five or ten minutes and then heard some commotion or shouting in the front -
of the house, From our position I could see alongside of the house into " .
Weller Avenue but I could not see anything that went on in front of the house
to where Davis'! car was parked, . Upon receiving information that Davis had -°
come out of the house and gone to his automobile SA Chaffetz and myself
immediately proceeded to the front of the house and to the place Davis had
pa.rked his caz'. * N . B L PR S

EE L '--.'
‘ w."a

"At the scene of the Davis car I observed that Dav:Ls was surrounded and .

~ in custody of SAC Purvis and Agents Suran, Cassidy and Martin, I arrived je .
within a couple of minutes after he had been taken into custody, I ob-
served Davis standing beside his car, He was immaculately dressed and
gave no appearance of having his clothing disarranged in any manner what-
soever, I observed no confusion at this point., SAC Purvis instructed SA
Martin to take the Davis car to the Clark-Van Buren Gerage and he in-

" structed SA Chaffetz to follow the other FBI car, After these instructions
were given Davis was handcuffed and led to an awaiting FBI car, SA Cassidy
occupied the driver!s seat and I sat in the front seat on the right. The
back seat was occupied by SAC Purvis and SAd R, C, Suran with Davis in the
middle, Davis did not appear to be alarmed or excited in any way. He
talked in a calm fashion, I would state that from the time Davis walked
out of the house until he was captured and placed in the automobile for
transportation to the Chicago Office, FBI, would occupy a period of about
tuenty-five minutes at the most,

(00 2

"on the way to the Chicago Office, FBI, I had an occasion to talk to Davis,
I asked him if he had noticed SA Martin and myself parked at the inter-

"section as he turned around to park in front of the 1046 North Weller Avenue
address, He stated that he had never noticed the agents. On several oc- ‘
casions he remarked that he would like to know how the FBI had learned that
he would be at 1046 North Weller Avenue on that date, On one occasion.I
recall he stated that he knew he shouldn!t have talked to that girl! and = .

~ that he felt that something was going to happen that day, I recall he re- .
- marked that this was to be the last time that he was going to see the girl

at the Weller Avenue address. I recall he stated that he usually had ap- .

peared at the Weller Avenue address immediately after he called but that .

he had on this occasion broken his routine., He stated that he had telephoned

the Weller Avenue address and had then sat down and eaten his dinner, - He

indicated that he had ordered a good meal a.nd that he had taken his tme

to eat it, . , . L _

e Lt AR lmmiea— oo ~
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"From the time Davis was placed in the FBI car until hLe was delivered at
the Chicago Office FBI was approximately twenty or thirty minutes, Davis
was taken to the rear of the Bankers Building where the Chicago Office
.-was housed, He was taken into the back door and into a freight elevator.
He was not taken into the building and up the public entrance or elevators,
During the entire trip Davis seemed content that he was finally captured
and did not have to worry about being taken, He did not talk much but L
when he did he joked or seemed relieved that it Has over. _:‘ :;.:.

"After Davis vas taken to the 19th floor of the Bankers Building he was
taken to a room to await further disposition, I had nothing further to do
with him and had no part in questioning him, I do not recall to whom he
was placed in custody after arrival at the Bhicago Office, I do recall that s
when I last saw him somewhere around 4PM, June 1, 1935 he presented a neat

. .x

I state that I next sau Davis 80 far as I can recall, sometime around N
3P on June 2, 1935, I was instructed by SAC Melvin Purvis to assist in .
the’ transportation of Davis from Chicago, Il1linoi_  to St. Pau.l Minnesota. -

He stated that Davis was to be transported by airplane. e )

~ T ,-‘_..
‘-~ -

"Immediately thereai‘ter I assisted in bringing Volney Davis from the .~
Chitago Office, FBI, to the elewator (freight) and out the rear door to .
.an awaiting FBI car, I recall on this occasion there was present beside
Davis the following agents: R, G, Suran who was in charge of delivering
Davis to St. Paul, Ilinnesota, M, J. Cassidy, E. E. Kuhnel, H, W. Stewart,
F. M, Headley and myself, At the time that I saw Davis on the afternoon
of June 2, 1935 he appeared to me to be rested and gave the appearance

of one not under any straing- I recall no indication that he had undergone
any abuse of any kind whatsoever, He still gave a well dressed appearance,
was clean shaven and did not appear to be regretting his experience in any

'uay, S . . Y ‘ o

I did not ride with Davis to’ the airport. I do not knod who the age’nts e
were who transported him to the airport, I rode in another FBI car, I

do not recall who accompanied me in that car, I did observe the FBI car

in which Davis was taken to the airport, ‘At the time I observed the car

- there were no drawn curtains or any other means taken to conceal the oc~-

" cupants of the car, Davis was handcuffed for safe transportation to the -
airport but he had no other means oi’ restraint 80 far as I could observe. o

"'Ch arrival at the Chicago airport there vas a chartered plane waiting
" Davis, We ell went aboard and Davis took a seat nea.r the front of the plane

-
K '5’..-‘..
x

appearance and he seemed to be under no strain whatsoever. NP }4 S
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"on the right side, The other seven agents seated themselves about the
"pPlane within close proximity to Davis, I was seated behind Davis on

the same side as he was seated but about two seats back of Davis, Davis
made no objections to his being taken to St. Paul, hinnesota. He was
handcuffed until he got aboard the plane, Davis did not ask for any
food, rest room privelege@ or ma.ke any other demands from the Ghicago
Office to the airport. AN

- "At about the time the plane was reedy to take off at the elrport I be- e
lieve SA Suran told Davis that he would remove his handcuffs, I believe R
that Davis rode all the rest of the way to St. Paul without cuffs, : As =:i: ~
- the plane neared Madison, Wisconsin we ran into a heavy storm. - We la.nded *
. at Madison, I do not know when we got to Madison but I do kriow that it
" was dark and rainy, I suppose it might have been sO'neJhere around 7 ar ""‘
" 8PM. At about the time we landed I recall that someone, my recollection
is that it was SA Suran, asked Davis if we could get him anything to eat in
Madison or whether we could do him any good in Madison, I remember that .
Davis joked about his situation and remarked that the ‘only good the FBI
could do him was to put him out in an open field and give him either a. ;
hundred yards start or ten minutes start, Davis so far as I know did not .
ask for or obtain anything toeat in Madison, He was asked if he wanted
food but so’ far as I can recall he turned it dam. .

- -

"] recall we were several hours in Madison and that after about three starts
the plane was finally able to raise and take off, I cannot recall whether
Davis left the plane or not but my recollection is tha.t he remarxed on

the plane, 5 , .

"I recollect that we left Ma.dlson Bo'neti.me around BAM June 3, 1935, I
"remember arriving at the Chamberlain-Wold Airport, St. Paul—Minneapolls L
“after daylighte I beligve it was sometime around 5:30 AM or 6 AM,- At the

airport Davis was turned over to agents from the St. Faul Office, I.

then boarded the pla.ne and returned to Chicago. : '

"I recall that when Davis su.rrendered at the St. Paul airport that he did
not look too well rested but then neither did the agents, He had been™ T
subjected to no more physical abuse in staying up than had the accompenying‘ )
vagents nane of whom ha.d aecured any rest on the flight. g\; ” ) _

nI state tha'c. to my knouledge at no time did Davis request the use of a .‘ &
telephone or demand the services of an attorneys, At no time in ny presence
was there ever a discussion of the crime for which Davis was being held and

no promises were ever made to secure the cooperation of Davis, I state

A N R M B Tim T Ll b e ok e e D e D T

LR S
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fthat at no time in ry presence were any threats made against or promises
made to Davis, I state that at no time did I, or any agent in my presence,
ever say to Davis, 'We are all lawyers and we will take care of you,! At ::
no time did I ever hear Davis complain about inadequate food lack of e
clothing, loss® of sleep or arv mlstreatment. St el %,
"I state that I have read the fo rgoing statement consisting of this e.nd
three other typewritten pages which I have signed and initialed and = .= =,
state that everytling therein contained is true a.nd correct to the best of -
nv recollection. Lo R '

S/ Earl H, Williams®

bl

S %

The foregoing statement is being placed in the Omaha file of insteni caee. _
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form No. 1
THIS CASE ORIGINATED AT c INC MATI
REPORT-MADE AT umm PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADE BY
SAVANNAH 2/23/ 2/19, 20/5h KENNERLY R, consm'r dl
™= arvo{ KaR KARPIS, was, (Becoawed); cHamacTEROP s Tty
ARTHUR_R,“'BARKER, was, (Deceased)x KIDNAPING :° - si.
~ VOLNEY. DAVIS, ETAL - n Y B 54

SYNOPSISOF FACTS: = ST e e e i, wLT T

«

Former SAC MELVIN H. PURVIS denies knowledge or any 1nhuman S
treatment accorded VOLNEY DAVIS elther at tho time he was . - ig'
arrested or during confinement. S STl S

) j e _Ruc' - T ) -
DETATLS: : T PLORENCE, SOUTH C.&ROLINA R

MELVIN H. PURVIS, 1356 Cherokee Road, forme
Special Agent in Charge of the Chicago 0ffice of the Federalf
Bureau of Investigation, furnished the following signed :
statement of hls recollections of the case involving
VOLNEY DAVIS: &’/{J

"Florence, SOuth Carolina.....February 20, 1954,
) "I, Molvin He Purvis, do hereby voluntarily and of||
my own free will and accord made this statement to Kennerly
Re Corbett and Lionel L, J. Meunier, whom I know to.be

special agents of the F, B, I. 7 : g it

. ®I was special agent in charge of the Chicago office
of the F, B, I. on June 1, 1935 and up through August of the

. same year, I held this orficial position during the period of -
time when the case of Volney Davis was being investigated, I

 supervised the investigation and apprehension of Volney Davis -
who was charged with conspiracy to violate the rederal kidnapping

APPROVED AND ﬂ ‘() | % N GENT

FORWARDED: ™ N DO NOT WRITE IN THESE SPACES

Vol A =t T, éé SULY RECORDED-34
@/mm (757 (Al(z/ A
CINCINNATI 7-1;3) AM)
3 « MINNEAPOLIS_ (7=30)(AM)
(L - USA, St. Paul)
1- SAVANNAE (7-2)

PROPERTY 0F ;B‘I‘-Tl‘lﬁ REP&T l{{w TO YOU BY THE FBI, AND NEITHER IT NOR ITS CONTENTS ARE TO BE DISTRIBUTED OUTSIDE THE AGENCY
TO WHICH LOANED.

U. 5. COVERNMENT PRINTING OFFICE  16—00385 3
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-statutes. . o .f.ﬁ.ll; S e g e

o ' %I recall that Vblney Davis was arrested by special'* 
agents of the F, Be I, including myself, on or about June 1,
1935, in a residentlal area .. Chicago. Previous to the ‘

- of the house to which he was expected to pay a visit, Upon
" notification of his arrival at this house I, with several
other apecial agents proceeded there-to and certain specieal -
agents were stationed at the rear of this house, others wereq;;
stationed in front and in automobiles for the purpose of 7 - **
completely surrounding same and capturing him, 8pecial
agent Re C., Suran was stationed in front of the next
neighboring house, to the house, in which Davis was located,
I was stationed in front of the next house to the North,-
Within a few minutes after this, Volney Davis started to . -
leave the house, in which he was visiting., B8pecial agent
R. C, Suran and I observed his movements toward his car, and
proceeded to converge on Davis, so that it happened the
Suran and I arrived at the person of Davis and his '
automobile at the same time, In our efforts to capture
Davis, we grabbed for his arms and ®d him to put his hands
up, he stumbled and fell with his shoulders hitting the
" floor board of his car, the door of which was open. Davis .
made efforts to rise and in doing so his arm struck the
arm of Suran and by some accident the weapon (pistol)
of Suran was discharged, hitting no one and causing no
injury. Immedlately the other speclal agents arrived at -
the scene.and Davis was placed in an automgblle and . o
transported to the Chicago offices of the F, Be I. My
recollection is, he was handcuffed, in normal fashion,
as soon as possible arter arrest.gz.Jw, A -
e 'Upon arrival at the orfice with Davis, speoial :
agent R. Co. Suran was instructed to search Davis, with the -
assistance of other special agents, He was also instructed
to follow our normal proceedures, . I visited from time '
to time, the office in wh*ch these steps were taken,

'®T have been told ‘that Volney Davis has stated - -
that he was treated in an inhumang manner by being deprived _
of food, by being chained to a cot or radiator pipe, and .
being furnished unclean clothing, not being allowed to make
phone calls and not being allowed to contact an attorney,
and was kept awake for forty (ho) hours under continuing
questioning.

date of hls arrest the F, B, I. had maintalned a surveillance fﬁ 
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"Naturally In view of my position, I could not and .
d1id not perform all the work on this case, : I gave it as close
supervision as was posslble and I saw Volney Davis on several
occaslons while he was In our office, and at no time did I

 observe any inbhumane treatmc>t and at no time, did I 1netruct

any employee of the F. Bs I. to glve him inhumane treatment,
or to deprive him of fobd, or to deprive him of hil v e i
constitutional rights. »:5 : t»%.w_ 5 ';a"';€5§];{

. s
: ‘ B \i. Ry RCREEE

S “With regard o statements made by Vblney Davis, f:iﬁf;
to the effect that various promises were made to him, such & .
as a promise that he would be given a short term of years if

he would plead guilty, I did not make any promise of this
sort and I know of none belng made by any other amployee of
- the Fe B, I, It was always our policy to make no promises -

wlth regard to such things to any person 1nVQ1ved.ﬂ .

- . & wo R

' “I do not recall whether Volney Davis asked me,

for permlission to call an attorney, but I know I did not .
refuse such permission, I did not tell Volney Davis that - -
I or any other speclal agent would act as his lawyer, I
do not recall what arrangements were made for clothing and
food for Davis, but I do know that he was treated in a
normal manner. e e P A B T

. "I have read the dbove atatement consisting of
three (3) pages and 1t is true and correct to the best of .
my knowledge. o ;

“”TI‘/B/ Mblvin H; Purvis’f

-

.0 MELVIN H, PURVIS | -

iV d
- peY

'“Witness: CoT T T T e T SEREEE ISP
n/s/ Kennerly R. COrbett, Spocial Agent, FBI, Savannah, Ga. .
"/s/ Lionel r.. J. Meunier, Special Agent, FBI, savanna.h, Ga. v

- -~

n . «
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ADMINISTRATIVE PAGE
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Report of SA SIGURD FLAATA, Minneapolis, 2/12/sh. - .
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

THIS CASE ORIGINATED AT CTOITVATI

REFORT MADE AT DATE WHEN PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADE BY
lind, FLOZIDA 2/2b7%  [2/16-19/54 . | JOMN BILEY SMITH il
™8 o vnd KARPTS CHARACTEROPEASE LTl
3 WaS-, \d‘eeea'sed) ARMB_EL - B
e BATIT?, was. , (deceased); VOLNEY DAVTS, waf. KIDNAPING
ETFL: UD7ARD GEORGT BREMER - VICTIM ot ST

- Former Special Agent HARCLD A. MARTIV, Jacksonville,
Florida, submitted signed statement in which he stated he was present during..
the aporehension of VOLNEY DAVIS at Chicago, Illinois. IMARTIN stated he saw
no mistreatment of DAVISdiring or after the epprehension and never made any
promisss or threats to DAVIS. Former Special Agent HARRY W, ST®WART in a

signed statement denied any mistreatment of DAVIS durmg the apprehension or
following the apprﬁhensmn. ot S : . (

JEES

SYNOPSIS OF FACTS:

e e Qg L 4

ROC -
DETATLS: - AT JACKSONVILLE, FLORIDA

Fre HARCLD a, MARTIN, 1792 Pine Crave Avemie, ..cnaser ,
Tadnstrial Department o the Ja“fs'ywﬂlle Chamnber of Comrerca, fur:isghes! ”‘a
£011ov ~ing sL\,Pd statement coucerning hls Imow“'ﬂ'ig. of the arrest of VOL V}_.
DAVIS: ' S
(
L

"I, Harold A. Martin, make the !'ollﬂm.ng statemant  ¥]
to Spec1al Agerzt John Riley Smith of the "edera.l Bureamn of Investizat im'

. "February 19, 1954

FAYY

\’r'_-:

.. "I was formerly employed by the Federel Bureau cof
Investis'ation as a special agent, and served in that capacity from
November 1934 until Novembe* 1939. In the spring of 1935, while working
on the Barker-Karpis case, I assisted in the avprehension of one Volney -
Davis on North Waller Street in Chicago, Illinois; on June lst of that
year. Speci Agent E. H. Wllllams a.nd I had been wai'omu for several

- . i - -
ROV Y,
APPROVED AND C { P A DO NOT WRITK IN THESK SPACES

A s)2)sd | 4 S "Jé’ /J-Bﬁéz

- . ‘cormsorTHis nerort | 88 T D '
(2)= Bireaun (7-574) s 72 &%ﬁ:‘
3 = Hinnearolis (7-30)(1 USA,

3+, Panl)
- Circinmati (7-43)

2
1 = FMiami  (7=24)

PROPER®Y OF IBI-TNIS CONFIDEHR:I.:!EPGRT AND TS CONTENTS ARE LOANED TO YOU BY THE FBI AND ARE IOITSTO BE DISTRIBUTED OUTSIDE OF

AGENCY TO WRICH LOANED. ' ) . 6. coTRsmT s .
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"jars for 2 telenhone call from Viss Helenm Brres, 1044 Narth *iller
- St.. Whilé waiting'we were living in a rented room nearby. On June lst
*.. . she ¢alled and informed me ‘that Volney Davis would be at her home-in‘:
. ° about one half an hour, ' This information was’ immedlately relayed by - -
. me to the Chicago Bureau Of‘cce. Following this,’ Special Agent W1T1ians CE
- and I proceeded with the Bureau car to the 1rtersection of Waller and
SRR " Thomas Streets where at’ approximat-ly 2:55 PM,® we ‘qobserved 3 Ford V-R
“+,. . .. coupe driven by the subject Volney Davis which, ‘he’ parked immedlately .
7.+ % " in front of Miss Byrnes' home, Davis went into Miss Byrmes'! home and ‘;:
¢ s . . - while he was still in there, Special, Agent -in Charge Melvin H. Purvis .
© 7.1 7 arrived, accompanied by several other agents of the Bureau. Purvis j,
and SDecial Agent Suran took a position between two nelghborlng houses .
where they could observe me. I had driven the Bureau car into a oos1tion
shortly behind the Ford which was being driven by the subject where I -
. could command a_clear view of the house. “hen Miss Byrnes and the
snbject came out of the house I gave the signal to Purvis and Suran. Ny
. pr=sent reccllection is that Suran, in taking the subject into custody
" just as he was opening his car door, pushed Davis into the car and a shot
was fired, There was no other altercation and Davis was quickly hand-
‘cuffed, placed in the Bureau car and taken to the Chicago Bureau Office,
I wes irnstricted by Special Arcent in Charce Purvis tc take Davis' eor tn
Clark=Van Buren ”areﬁﬂ vhere it was to be searched and evamined far
fingerprints, I was ascisted in the sezrch by Special aAgent Max Chaffeiz,
I also cellected the heavier fire amms from the other agen®s 2t the scens
and returned them to the Bureau Office in the subject 's car,

"I have no present recollection of se 1ng the subject
Dav1s subsejuent to that time except momentarily vhile he was in custody
at the Chizazo Bureau Office, I have no recollection of how long he was

- Kept at the Chicavo Office. SRR TR -.'f'f - :

, "At no time during the arrest or subsequent thereto -
vhave I ever had any .conversations with Volney Davis, It is my recollection
“  from the mementary glance that I had of him during the period of his
" custody at the Chicago Office that he was shackled with leg irons and _
‘handcuffs. I have no recollection that these shackles .were attached to a
‘cot, pipe, radiator or any other piece of furniture or fixture., I have
no knowledge of whether he was allowed visitors or permitted toTSee anyone
during this period of custody. I never heard Davis make any reauest to
make a phone call or to see a lawyer, It is my recollection that at the
time of the arrest there was no resistance on the part of Dav1s.k R

i S ﬂ...‘ o . FET Lo e T 2
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"I can cztezorically dony that T made zny rromisces
to Davis of cny sort or ever told him that "We are all lawyers and -ve
will take care of you." Since I have no recollection of every having
guarded Davis vhile in custody ‘I cannot testify. regarding food and -
© - refreshments furnished him dtrlng the period of his ﬂustody 1n the *7'5
© F.B.I.Office. . - E s
o ”-"I have read tHe above stﬁtement consistin Tof L
- two (2) pages, of which this is the .second (2nd) and last page, and
o acknowledge i+ to be true’ to the best of my knoWledce and. bnllef. o $§ﬁ'

ditness: __j:f;- ,i;l R :‘:J' ;” "J"":;n.} T p~if -
JOHI! *n;r smm FBI, Miami, Florida. = |

' _ Mr. MARTIN stated that in his opinion VOLN“Y DAVIS was
comnle*ely surprised when placed under arrest. He believes that DAVIS threw
up his hands 25 he fell back intn the cz2r and that his hand hif the —m hong
~f Qneaigl foont STTAN causing the gun to be discharzed in the cor, Ho stotad
*hat he Zid not soe any mistrestment of DAVIS durine the arrest or foll v

the grrest,

AT WEST PALM BEACH, FLORIDA

This Jn*'Pstioation wes conducmﬂ by SA ROB:PT W. WISZ AL

. }’r. HARTY W. ST'SWA‘?T, Law flrm of Ward’ aw and S evart
1401 Harvey ‘ixildm_,, furnished the following signed stote-nent concpmmg his
knnwlﬂdge of the arrost of VOLN:Y DAVISP - o

i 7. wiest Palm Beach, Florids

s la U :.' . o _' February 19, 1954 T

. "I Harry W. Stewart Jr., ‘do hereby ma.lfe the -
follom.ng true and VOluntary statement to Robert W. Wiseman who has
identified himself to me as a Special Avent of the F‘edﬂra.l Bur=za: of
J'nvestiaatlon. : .

.

‘ i : "I reside at 225 El Pueblo W‘.y, Palm Beach, Fle“ida,
_and am a member of the law firm of Wardlaw & Stewart with offices at - _
1401 Hzrvey 2fi1dinz, “lest Palm Beach, Florida.
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"o recollection of events surrounding the arrest

of Volney Davis, 2 Federal fu”l*lve, An Chicage, I1linois, during
- . %7 I

June 1935,L 13 as follows: 3 T TN TN

. r" e

"I was then a Special Agent bf the Fed@ral‘ uTEan % ;,i:.

"fof Inﬁost ation ASslgned "6 the Chicago office. On &’ ‘Saturday, ebomt

-June 1, 1935) ‘our Chicago office received information that Volney '

Davis was in toWn and expncted to visit a girl friend, name’and address- e

‘  not ‘recalled other than in Austin, in metropolitan Chicago, ‘at her~'yf o
~ apartment and was expected to take this girl friend to a beuty shopy~. » ©
. address not recalled but not far distant from her apartment, I was- {

assizned to go to the beauty shop.> Later we were informed that Volney™
Davis had been arrested by our agents at his girl friend's apartment
and to return to the Chicago office, Davis was arrested during the

afternoon at aporoximately 3 o'clock to oy recollection. B g\f”:} 7u=\w

P ? k “Upon my return to our office T was assigned, with

“- a group of other agents, to serve a shift as guard for Davis, I .-

remained at the office until the early morning of the following day, .
Sunday, and looked in upon Davis off and on during this time, Davis.: -
was being held in a private office at headquarters and to my recol= 7~=-7
lection was not restrained by handcuffs of other devisecs other tha-

the wetchfulness of the agents. Davists attitude was most co-orerative,
nlezsant and friendly at 21l times, I recz2ll hearing Davis ez on ~ne
occasion that it was a relief to be picked up, that he was thinking of
turning himself in because he was tired of punning. I have no recol-
lection that Davis was ever shackled to a cot, radiator or othervise .
during the time he was at the Chicago office.- At no time in mr nresence
did Davis ask to use a phone or to call an attorney nor were promises
made to Davis that if he entered a plea of guilty he would get a term -

of years, nor did anyone make the statement to Davis "we are all lawrers
and we will take care of you.," Neither, in my presence, was Davis refusad
food, refreshments, or sleep vhen 'he gso desired, and I have & faint:. .-
recollection of having seen food on a tray unon the table..-w”f:i

»_?’l};;f_:, "As prev1ously stated, I went oft duty durina the

.'very early morning of Sunday and was re-called to the Chicago office. .

ok

. that evening to be a member of a squad of six agents who were to: “*.-sxﬁ_“
- transport Volney Davis to St. Paul, Minnesota. We left Chicaoo that- .

evening by private plane and “avis was transported handcuffed and with )
leg irons, I sat in the seet directly in front of Davis’ and during thP S
entiro trip ho wg; qlite‘ploasgnt,and uncomplaining except as tohthg S

EY e -~ A B Loe - " S e
e - : “w L - - N .- - - . " - N o 1

e N



Mrawr bimnass natvre of the ride vhen we ercountered evtremsl- kil vagitvern
eonditicrc,  Tre weather foreced us to male twn emerzener landin~« a* on
airport of iladison, isconsine. The first time we were crouinded fer ohont
an hour and then dcparted, but were forced to retum n’-er ahat 0N £w 2D

. rinutes in the zir, and tnzs time we remained gronded until ne=r d-7
breal, Davis madc no complaints during the trip other tha- 2z to tlﬁ
wem . weacher. and roughness cf the ride, and slept a good rnart of tha time ov-
E . plane was on the ground. During one part of the grounded waitinz pericd,
... Davis was taken out of the plane at his reqnest so he could urinate, stretch

his legs and get some fresh air, the roughness of the ride having made his
_ stomach uneasy., He was taikative and in a good humor during this rest .
interval. We were finally able to leavec about day break on Monday 4,’ﬁ'-
arriving shortly thereafter at the U. S. Naval Air Station in Minnesnolis,
Vinnesota and turned Dav1s over to aaents of our St Paul, hinnesota FBI
office. el ,-=;~:'ﬂ.,; ;.f ._; . ;: -"’-'f’n" S R T

ot it "I have read this statement of two pages and it igw”;
true and co*rect to the best of my recollection. o

P . o Te

) "HAPRY w. STF'WART JR. e

oW 1 3 .

-~ (‘

TN Sf. ‘ - : ) R

\‘ T . H

ROBERT U. WISJMAN Special Avent FBI ami, Florida, February 79, l9‘h.

These signed statements are beinv malntalned 1n the "
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form No. 1

THIS CASE ORIGINATED AT CINCINNATI PHM
REPORT.MADE AT DA‘I"‘! WHEN PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADK BY
NEW YORK 2/25/5y 2/19,23,2/5% EUGENE Re CLARK, JRe
rms ALVIN KARPIS, was (deseased)s ARTHUR Ra BARKER,| CHARAcTEworcass | ;f R
was (deceased]; VOLNEY DAVIS, was; BT AL; CIDMPTRG
EDWARD GEORGE-BREMER w VICTIN T I
SYNOPSIS OF FACTS: = o Lt N “

Fermer SA HEADLE! ﬁ:niahod cignod ltat.anent concerning h:ll rocoueetion ct the
apprehensien and transportation of VOINEY DAVISe HEADLEY did me$ participate
in the actual apprehensiom er interrogatior ef DAVIS; however, he reealls that’
DAVIS was handcuffed and put in leg irens while detained in the Chicage Offiee
and while being transported to St,Paul, HEADLEY stated that DAVIS was treated,
as syother fugitive and recalls that he was fed several occasions while in his
presencey At no time while in HEADLEY!S presence did DAVIS request an atterney
nor were any proniscs »ads $0 DAVIS in his presencey, Investigatien in NY . -
reflects former SA ANDERSON presently residing in Whittier, Californiag -

eEC e Q/"Q o

On Pebruary 2h, 1954, FRANK M, HEADLEY was interviewsed by
SA JOHN We JOYCE and the writer, at which time he furnished
the foellowing signed statement concerning his reeollectiom
of VOLNEY DAVIS at the time of his capture in chioago on
June 1, 19350 ' . |

DETAILS:

T Ty s i
, .

£ 'Ncr York, NeYs
St !’ebruary 24, 195

%I, Frank M, Headley, made the following free and veluntary
statement to John '. Joyce and Eugene Ry Clark, Jre, who have identified
thensslves to me as Special Agents eof the Federal Bureau of Investigation,
I mltzo that t.hil atatement ny be ued 1n a court of lal.

N L\;} n@’ ¢ “* o " ~‘ P
”.?&';'::.'2 E{ ’
UU' f “. ¥

VeV T
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*I am President of H-R Representatives, Ince,, 380 Madison Avenne,
New York, NeYey, and I was formerly employed as a Special Agent of the - -

I"ederal Bureau of Invutigat.ion tro- January, ]93h through Dtcember, 1936.

'I was usigned to t.he Chicago ofﬁce of the rederal Bureau of

Investigation under Special Agent in charge, Melvin Pnrvis, during tha

- period approximately March 25 through August 15, 1935

'On Saturday aftemoon, Jnn. 1, 1 was acsigned with uveral other

agents to assist in the apprehension of Volney Davise I was not hmed:lately

- present at the time of his apprehension, but was in the general vicinity, Lftor

Davis was apprehended, we joined the other agents who had made the capture, and
all returned to the office, He was taken to one of the rocms in the office where
he was hand-cuffed and leg irons put on hims, This was done as a presautionary

. measure because Davis had prniouly eacapod tro- a.gents of the Bureau some

o hc entered a plea of euilty he would bo given loniency. P

time previonsly. e I AR .

*I was not in attendance durmg the tine of nis mterrogation, n 1ch
hsted until the following daye During the time he was there, he was provided
with sleeping facilities and food, We left the office sometime in the middle ef
the afternoon om Sunday, June 2, and took him out to the Chicago airport, where
the office had arranged for a chartered airplane to fly him to Ste Paule All
the time he was in the airplane, he was hand~cuffed and in leg irons, fer security
reasons, En route to Ste Paul, we were delayed six or seven hours at Madison,
Wisconsin because of bad weather conditions; however, while on the ground at the
airport in Madison, feod was provided to him, We completed the trip to Ste Paul,
arriving there Monday morning, June 3, at about 9:00 AMe He was immediately ,
turned over to Special Agents from the St. Paul ofﬁ.ce who were there with cars
totransporthinintotam. . G, S R S

"At no time rhen I was proaent do I recall his naldng any request

to see an attomey, nor were any promises made to him in my presenu that 12

[y

. "At all ti-el that. he was 1; w cuatody he was treated as axv othor :
fngitive and was aceordod 311 pr:lvilagu commensurate with the a:ltution.

L3 i havo md the abon otatement lnd 1t :I.a true md correct to thc

'beat of-yknowledge. \ SR RN

o
e <

‘ -"iﬁe,sOdf. sl T Ee A e s -{ .~'. A:« : L

Eugene R, lark, Jr., Special Agent, F.B.I., 2/2!;/5& at n!c.
John W, Joyce, Special Agent, FeBels, 2/24/54 at NYCe"
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. In addition to the above statement,HEADLEY edvised that he was not
actually assigned to the case and that he merely usieted .'m the epprehene:lon
and tra.neportation of t.he enbject, VOLNE! DAVIS. R R ;. PR Ao e

.

. HEADLEY explained that'hie could not recall whether DAVIS was™
represented by counsel, arraigned before a United States Commissioner, or
whether he was advised of his eonstitutional rizhte,inaemoh as he did not

" £ . .
3 A . ".,.'“A

x : : - . s r

' eit-i.n on the 1nterrogation ef DAVIS. *_ SR R Bgna

. HEADLEY advised that he did not recall whether DAVIS was shackled SO

to & cot, pipe, or radiater while being held in the Chicago Office of the *’*'f'f
Bureauy HEADLEY stated that at no time while DAVIS was in his presence did
he hear anyone neke the etatement 'l‘e e’ all hwyere and we ':111 take care
ofyon." N . , : =y : .

. d ; : s ":J'

- Inveetigation at lew Iork City reflects that former SA HAROLD

Be ANDERSON is presently employed by the National Board of Fire Undemiten
Sox 311, Whittier, Californis, and that he preeent.ly resides at 51;6 ‘l'edemory
Drive, Wnittier, Californiae - , s _

The e.tgned etatenent by I{ELDLE! 1e being retained as an exhibit in
instant file,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

THIS CASE ORIGINATED AT MIN'NEAPOLIS FILE No.

DATE WHEN MADE PERIOD FOR REPORT MADE BY
3 WHICH MADE

2/25/5h 2/11,15-19,23/5k| SIGURD FLAATA DMD

VOLNEQDAVIS s-Wass; ET AL; J

REPORT MADE AT

MI NNEAP OLIS

CHARACTER OF CASK

EDWARD GEOIEE BREMER - VICTIM KIDNAPING

SYNOPSIS OF FACTS: .

GEORGE HRISEY, former AUSA, stated he handled prosecution of defendants
who entered pleas of not guilty in instant case and that GEORGE SULLIVAN,
USA (deceased) represented- gevernment at arraigmment and sentencing of
VOLNEY DAVIS. HEISEY stated that he interviewed VOLNEY DAVIS' girlfriend: ;..
EDNA MURRAY who became witness for gevernment; however, advised he made ne
oromi ses to EDNA MURRAY that VOLNEY DAVIS would receive light sentence if
vlea of guilty entered. HEISEY advised no information ever came to him
indicating any mistreatment of DAVIS or any violation of DAVIS'
constitutional rights by anyone. NORTON RISEDORPH, former chief jailer,
Ramsey County Jail, stated DAVIS incarcerated Ramsey County Jail 6/3-13/35
and that on day of departure for Leaverworth Penitentiary CAVIS shook hands
with RISEDORPH and thanked him for kind and courteous treatment received.
RISELORPH stated that not once during ten days in custody did DAVIS make
any complaint concerning treatment received at hands of Bureau agents
and made no complaints that he had ever been denied right to call an attorne
JOHN C. CE COURCY, attorney, reaffirmed his affidavit and stated DAVIS, whe
interviewed at Ramsey County Jail, advised he did not want an attorney.
Signed statements reaffirming aff1dav1ts ob tained from JOHN C. D& COURCY,
WILLIAM H. ECKLEY, JAMES M, KLEES, JOSEPH T. LYNCH, JACK B. MACKAY and

» EDNARD R, PICHA. PICHa, former court bailiff, advised he was hired as
guard by USM and was handcuffed and leg-ironed to DAVIS on trip to
Leavenworth Penitentiary. PICHA stated that as train was passing over
a bridge DAVIS told him he would have taken "a dive" through the train
window into the river if he wasn't mannacled., PICHA also stated DAVIS
threatened "to get him" on arrival at Leavenworth after PICHA pointed out »
DAVIS to prison officials as having something in his hands which was ///J/

ed

determined to be a piece of watch spring. USM Office, St., Paul, advis
all deputies assignment 1lists prier to 1940 destroyed. RONALD HAZEL,
at’oorney, St. Paul, advised he recalled attending armlgmnent of DaVIS and

e 7] ’éﬁ R U"f"“ e N e =}
bt e By 715 76 — /53 5/ Recoroen-as
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SYNOPSIS CONTI NUED

advised indictment read to DMVIS and that DAVIS told the court he did not
want an attorney. Victim EDWARD GEORGE BREMER stated he was unable to
recall whether he was in court at arraigmment anmd sen*enzinz of VILNEY
DAVIS and unable to reccll any conversation with DaVIS. TLGJIS GOLLOP,
reporter, stated he vrote article "I can't ¥an" vhich appeared St. Paul
"Daily News" June 3, 1935, wherein DiVIS stated that he had considered
giving himself up s x months before his apprehension. GOLIOP stated
"Daily News" out of business and no records available to reflect reporters
assignments in 1935. Identification record for VOLLEY NLVIS, FBI LCO-LL1,
set out,

DETAILS:

.t Mimeapolis and St., Paul, Minneso*a

Mr. CEORGS HZISEY, referee in bankruptcy, 309 0ld Post Office,
(inncavolis, advisad that he was an Lissistant Uzited States ,ttorney in
St. Paul in the Department of Justice in 1935. Mr. HOISEY stated that
he handled the major portion of the trial work of ths Unitzd States
.ttornev's Office at S5. Paul during the period that he was an assistant
ard that he recalled that whenever any of the defendants in the Bremer
Kianaoving case or other major cases handled by United States nttorney's
Office at that time, indicated that they desived to -nter a plea of
guilty, ¥r. HEISCY stated that Mr. GEORCE SULLIV.N, Urdited States
sttorney at that time, (1.'w d:zceased) would represent the government
in court. ir. HE1SEY statcd that he definitely rcocalls that with
reference to VOLNEY Da71S8, i, SULLIV..N represcnted the government in court
at DLVIS!' arraignment and senl:ncing and that he (FEISEY) was occupied in
his office in 5t. Paul preparings cases against the other defendants in
the Bremer Kidnzping case. Mr. HEISEY stated further that he had no
conversation or direct contact with I, VIS and that he knew no promises
were made to DuVIS to enter a plea af guilty. Mr. HSISZY stated that he
recalled that he had conversations with VOLMEY LaVIS' girlfriend, EDN.
MURR.Y, who bccame a witness for the government and that he made no
promises to EDNa MURRaY that VOALNEY DaVIS would receive a light sentence
if he entered a plea of guilty. Mr. HEISZY stated that no informetion
ever came to him which would indicate any wistreatment of VOLNEY DWVIS
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or any violation of DLVIS' constitutional rights by anyons or that D.VIS
was held inconmunicado and not permitted to sce an attorney if he desired
one.

NCRTCON RIHZIORPH, Criminal Deputy Sheriff, Ransey Couniyv
Sherifi's Cfiice, Remscy Jourty Court House, 3t. Panl. ~ruined ta-t
acenrdirng to hLis racords, VOLIEY IVERETT D.VIS was recelwred at the e
Ramsey Courty Jail oo June 3, 1935. charge ccnspiracv to I dnap.
Mr. RISEDOKPY stat.ao tha% his records rzflested thut the Uiatea States
Marshal a2t St. Paul took custady of DLVIS on June 13; 1935, on waich
date D.VIS was teker to Learvenwerth Penitentiary ot L.eavenmuorth, Kansas.
RISELDORPH statad thzb he resalled a2 letter which VOLARY TalVTS vrote to his
mother aand rzlatives f{rom the Raamsey Couty Jail on ounc 3. 193E, and
stated that inasmuch 2s he was chief jailer at iamtey Couabty Jeil at the
timc, ke toox TOLNEY UVISY leiver to Sheriff THOLW.S GIZSCYS wvhe iastracted
kis secretary, irs. VIR GINL. 3CH7ITZ, to make a cencurze cogy of the same,
which is still maintained in *he files of the Ramsey Coust,; Sheriffis Office.

Mr, RISZIPORPH sta“ed that he was untble to loczts any visitore
record sineebt for VOLNFY DT..VIS: however, rzcalied th=t D.VIH had the
rrivilege of calling any ate~iaey he desired ancd trat it was his
reecllection thet DLVIS never made any complaints th2t he 1~d be = denied
his right to calling an at*oracy., Mr. RISEDORPY clso stoted that it was
his recollection *hat L.VIS had ncever made ans compizints ccncerning
trecatment which he had rcee®ved at the hands of I'SBI a2gerts or anyone clse
and recalled further that on the day DiVIS deprried for Leavenworth
Penitentiary, D.ViS shook honds with RISE20RPH and Uranked him for the kind
and courteous treatlincnt which he had received 2t tihe Rawssy Jcunty Jail.
Mr. RISECRPH advised tiav aluhough he had no writter ezord of calli
assigmment for VCLNSY L..VI3, he recalled personally that VCLMEY DWVIS was
incarcercted in £cll B or the second floor of the Rzmsey Comnty Jail and
that Cell B has mever been considered any form of solicary confineenc
and that he rseailed that no extra guard was meintairzd for DaVIS.

In conclusicn Mr, RISEDORPH stated that it was bhis recollection
that DaVIS was a model prisoner who was always in good spirits and that
for the above reascis ne ashed DaVIS if he would care to meet Mrs. VIRGINIA
SCHAITZ, secrctary tc Sheriff GIBBONS.

Mr. RISSLOIPH stated that he recalled introducing ¥Mrs. SCHVITZ
to VOLNEY DAVIS and that VOLNZY DiLVIS made no complaints whatscever to
her and that thcir conversation was entirely pleasant.
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Mrs., VIRGINIA SCHWITZ, Secretary to Sheriff TOM GIB3ONS,
Ramsey County, St. Paul, stated that she recalled obtaining permission
from chief jailer RISEDORPH to interview VOLNEY DAVIS in RISEDORPH'S
presence and that although she is unable to recall any specific details B
concerning her conversation, she stated that DAVIS appeared in good
spirits and made no complaints whatsoever concerning the treatment which
he had received. .

JOHN C., TE COURCY, attorney at lat, St. Paul Building, St. Paul,
furnished the following statement reaffirming his affidavit:

"Feb; 16, 1954

"7, John C. DeCourcy, give the following statement of my own
free will to Special agent Sisurd Flaata of the Federal Bureau
of Investigation. I was an attorney at law duly licensed to
practice at the City of St. Paul, Minnesota in 1935 and have
continued to be so engaged since said yezr, and have my office
at 306 St. Paul Building, St. Paul. On April 12, 1940, I made
an affidavit concerning matters with respect to Volney Davis
which transpired on or about June 3, 1935 at St. Paul, Minnesota.
A copy of this affidavit is before me at the present time and I -
have read it. That affidavit given by me was true when it was
made and there is nothing further I can add to it. I reaffirm
the affidavit. '

"/s/ John C. DeCourcy
"Witness:

"/s/ Sigurd Flaata _
"Sigurd Flaata, Svecial Agent, FBI "

Mr, DB COURCY stated that he recalled that EDNA MURRAY, a girlfriend
of VOLNEY DAVIS, came to his office concerning the title to a car and that
although he was unable to recall many specific details concerning this
transaction, Mr., DE COURCY stated that he believed EDNA MURRAY paid him
$300 and was to pay $500 additional when his work was finished. Mr.

DE COURCY stated that he believed EDMA MURRAY inquired concerning
repossession of an automobile which VOLNEY DAVIS was belicved to have

title to at the time. Mr, DE COURCY stated that he recalled he had no
difficulty making an appointment to confer with VOLNEY DAVIS at the Ramsey
County Jail and that he interviewed DAVIS privately and that DAVIS made no
request of him for legal assistance or indicated that any of his rights had
been infringed upon in any way,
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Mr, WILLIAM H., ECKLEY, United States Commissioner, Sti Paul,
Minnesota, furnished the following statement reaffirming his affidavit:

"St. Paul, Minnesota
February 17, 1954

"I, William H. Eckley, give the following statement of my
own free will to Special Agent 3izurd Flaata of the Federal
Bureau of Investigation. I have been a deputy clerk of the
United States District Court for the District of Minnesota
since September 15, 1931, and United States Commissioner for
the District of Minnesota since October 26, 1949, and that
I am so employed in hoth positions at the present time, and
have been constantly from the aforementioned dates.

"That on or about April 9, 1940, I made an affidavit
concerning matters with respect to Volney Davis which transpired
on or about June 3, 1935, at St. Paul, Minnesota. A copy of
this affidavit is before me at this time. I have read it. Said
affidavit was in connection with a writ of habeas corpus which
Volney Davis had filed in the United States District Court for
the Northern District of California.

"S:3d affidavit given by me was true to the best of my
knowledge and belief when made. My recollection at that time
was much clearer than it mnow is. I therefore recaffirm said
affidavit..

"/s/ william H. Eckley
William H. Eckley

"WITNSSSe

v/s/ 3igurd Flaata
Sigurd Flaata, opecial Agent, FBI "

Mr. JAMES M. KLEES (formerly special agent) attorney in charge,
:St. Paul Branch, Securities and Exchange Commission, LOO Pioneer Building,
St. Paul, furnished the following signed statement reaffirming his
~affidavits




"St, Paul, Minnesota
February 15, 1954

"I, James M. Klees, give the following statement of my own
free will to Special Agent S. Flzata of the Federal Burcau of
Investigation., I was a Special agent of the Federal Bureau of
Investigation from March, 1934 until August 1936 and am now
employed as an Attorney for the U. S. Securities & Exchange
Commi ssion.

"on April 12, 1940, I made an affidavit concerming matters
with respect to Volney Davis which transpired on or about June
3, 1935 at St, Paul, Minnesota. A copy of this affidavit is
before me at the present time. I have read it. This affidavit
was in connection with a writ of habeas corpus which Volney
Davis had filed in the United States District Court of the
Northern District of California.

"That affidavit given by me was true when it was made. It
is true now. There is nothing further T can add to it. I
reaffirm the affidavit.

n/g/ James M, Klces
James M. Klees

"¥itness:

n/s/ Sigurd Flaata .
Sigurd Flaata, Special Agent, FBI "

Mr. KLEES stated that due to the notorious character of the
defendants in this case and also due to the widespread newspaper
publicity given to the trial, he has had frequent occasion to refresh
his memory of the events which transpired in the case through discussion
of various incidents with his friends and acquaintances. Mr, KLSES
stated that he recalled that DAVIS requested the indictment be read
at the arraignment on June 3, 1935 2nd that he also recalls that Judge
JOYCE inquired of DAVIS whether he desired an attorney and that DAVIS
answered Judge JOYCE in obscens, blasphemous, flippant manner, in effect
"T don't want any shyster representing me."

JOSEPH T. LYNCH, former deputy clerk of court, furnished the
following statement reaffirming his affidavit:



"St. Paul, Minnesota
Feb. 16, 19Sh

"I, Joseph T. Lynch, give the following statement of my own
freec will to Special Agent Sigurd Flaata of the Federal Rureau
of Investigation, I reside at 1610 Beach Strect, St. Paul,
Minn, and I am presently employed as bartencer at 1784 East
Minnehaha aivenue, St. Paul, Minn. I was on the third day of
June, 1935, and for more than a year prior thereto and for
about a year subsequent to said date, an acting Deputy Clerk
of the United “tates District Court for the District of
Minnesota attached to that office at St. Paul, Minnesota, in
the Third Division of said District.

"0On April 9, 1940, I mnde an affidavit concerning matters
with respect to Volney Davis, which transpired on or about
June 3, 1935 at St. Paul, Minn., A copy of this affidavit is
beforec me at the present time and I have read it., This affidavit
was in conmnection with a writ of habeas corpus which Volney Davis
had filed in the United States District Court of the Northern
District of California., That affidavit given by me was true
when it was made and there is nothing further I can add to it.
I reaffirm the affidavit.

"/s/ Joseph T, Lynch

wiitness: /s/ Sigurd Flaata, Special igent, F.B.I. "

Mr. JACK B. MACKAY, Associzated Press, LO3 Dispatch Building,
St. Paul, furnished thes following statcment reaffirming his affidavits

"I, Jack B, Mackay, give the following statement of my own free
will to Special Agent Sigurd Flaata of the Federal Bureau of
Investigation.

"On the third day of June, 1935, and ever since that time I have
been employed by The Associated Press with offices at St. Paul,
Mimn., and among other duties it has been my duty to gather and
report news for The Associated Press. On the third day of

June, 1935, I wrote a story which set forth in substance an
interview which was correctly published in the St. Paul Pioneer
Press on June L, 1935, under thec caption of "Can't Beat These
G-Guys," Davis says, "Had It On Me." I furnished an affidavit
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"concerning this matter on April 12, 1940, a copy of which I
have read, and I have also read a copy of the above mentioned
story which I wrote on June L, 1935, That affidavit given by
me was true when it was made and there is nothing further
that I can add to it. T reaffirm the affidavit.

"/s/ Jack B. Mackay

"y¥itnesss
n/s/ Sigg;d Flaata )
"Feb, 18, 1954, "
Mr, MACKAY stated that he recalled that when he interviewed
VOLNEY DAVIS, DAVIS did not aprear in any manner to have been mistreated
and appeared to be in good humor and made no complaint to Mr. MACKAY
whasoever concerning his treatment. Mr., MACKAY stated that he recalled

that he interviewed VOLNEY DAVIS privately and that DAVIS made no
request of him to obtain the assistance of counsel or any other assistance.

Mr, MACKAY advised that ROBERT THOMPSON, former reporter for the
St. Paul "Dispatch Pioneer Press" was presently in Washington, D.C., and
could be located through the offices of the St. Paul Dispatch, 808 Albee
Building, Washington, D.C. N '

By letter dated February 19, 195L, the Washington Field Office
was requested to locate and interview ROBERT THOMPSON and also refresh
THOMPSON*S memory with a clipping of a story "Wolney Davis Brought Here
By Plane, Pleads Guilty to Bremer Conspiracy" published in the St. Paul
"Dispatch" June 3, 195L, which was mentioned in the affidavit submitted
by ROBERT THCMPSON in 1940.

At Alexandria, Minnesota

EDWARD R. PICHA, residence 1419 Broadway, aAlexandria, furnished
the following statement reaffirming the affidavit which he submitted in
1940:

"Alexandria, Minn.
Feb, 17, 1954

"I, Edward R. Picha, give the following statement of my own
free will to “pecial Agent Sigurd Flaata of the Federal Bureau
of Investigation. On the third of June, 1935, and for several
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"years prior thereto and for several years after said date,

I was the court bailiff for Honorable Matthew M. Joyce, Judge
of the United States District Court for the District of
Minnesota. I presently reside at Alexandria, Minnesota

where T am engaged in the wholesale beer business. On

April 9, 19L0, I made an affidavit with respect to Volney
Davis and which concerned matters which transpired on or about
June 3, 1935 at St, Paul, Minnesota, A copy of this affidavit
is before me at the present time and I have read it. This o
affidavit given by me was true when it was made and there is
nothing further T can add to it. I reaffirm the affidavit.

n/s/ Edward R. Picha

"Witness: /s/ Sigurd Flaata, Special Agent, F.B.I. n

Mr, PICHA stated that he recalled the VOLNEY DAVIS case very
clearly inasmuch as he was formerly the court bailiff and also for the
reason that he was hired by the United States Marshal's Office to assist
in the transportation of Davis and other prisoners from St. Paul to
Leaverworth Penitentiary. Mr. PICHA stated that he recalled that he
was handcuffed to CAVIS and that he was also mannacled to DAVIS with a
lzg iron. PICHA stated that he sat with DAVIS during the entire trip
on the train to Leavenworth and that they departed from 5t. Paul at
approximately 3:00 p.m. on June 13, 1935, arriving at Leavenworth at
approximately 9:00 a.m. on June 1k, 1935. PICHA stated that at no time
during the trip did DAVIS complain to him or any mistreatment whatsoever
at the hands of FBI agents or anyone ¢lse, nor that he had been denied
his right to an attorney.

PICHA stated that he recalled that as the train was passing
over a bridge enroute to Leavenworth, DAVIS told him that he would have
taken "a dive" through the train window into the river in an attempt to
escapc if he was not mannacled. PICHA stated that he also recalled that
upon arrival at Leavenworth Penitentiary, DAVIS threatened "I'1l get you
for this" after PICHA pointed DAVIS out to prison officials at Leavenworth
as having something in his hands, which, upon search, turned out to be a
plece of watch spring. PICHA stated further that prison officials
immediately took DAVIS into a room where he was stripped and a thorough
search of DAVIS!' clothing revezled four or five more pieces of watch
spring which PICHA stated DAVIS might use to pick locks or handeuffs,



MP #7-30

at St, Paul, Minnesota

RONALD HAZEL, partner, law firm, Bundlie, Kelly, Finley
and Maun, Hamm Building, St. Paul, stated that he recalled that he was
a law clerk for the Honorable JOHN B, SANBOAN, United States District
Court Judge, St. Paul, during the trial of the defendants in the Bremer’
Kidnaping case during 1935. Mr. H.ZEL advised thut he was present at
the arraignment of VOLNEY DAVIS on June 3, 1935 and recalled that
DAVIS asked that the indictment be read to him. Mr, HAZEL stated he
clearly recalled this for the reason that the indictment was excecedingly
lengthy and stated that he also recalled that Judge MATTHEW M. JOYCE, who
presided, questioned DaVIS whether he wanted an attorney and that DaVIS
stated that he did not want a lawyer.

EARL MORRISON, Chief Deputy Marshal, United States Marshal's
Office, Federal Courts Building, St. Paul, stated that he was hired as
a guard by the Marshal's Office to assist in the transportation of
prisoners to Leavenworth in 1935. Mr. MORRISON stated that he was
unable to recall any conversation with DAVIS enroute and that JOHN
FARRELL, United States Marshal, who was in charge of the office is
presently deceased. Mr, MORRISON stated no record are available relative
to the deputies assignments prior to 1940 inasmuch as the same have been
destroyed. In this regard, Mr, MORRISON stated that he had no
recollection concerning the names of any deputies who may have
transported VOLN7Y DAVIS from the Ramsey County Jail to the Federal
Courts Building on the date DAVIS was sentenced; on June 7, 1935.

EDWARD GEORGE BREZMER (victim in instant case) President,
Commercial “tate Bank, St. Paul, upon interview stated that he was unable
to recall whether he was in attendance at the arraignment or sentencing
of VOLNSY DAVIS in 1935. Mr, BREMER stated that the only incident
pertinent to DAVIS that he could recall was that former SAC HAROLD
ANDERSEN requested him to come to the offices of the FBI in the Federal
Courts Building to personally observe DAVIS. However, Mr, BREMER stated
that he was unable to recall any conversation with DAVIS,

LOUIS GOLLOP, reporter, St. Paul "Dispatch Pioneer Press",
St. Paul, Minnesota, advised that he wrote the article "Gangman In On
Story Explains Plea" by VOLNZY DAIVS (As Told to A Daily News leporter)"
which appeared in the St. Paul "Daily News" June 3, 1935. This article
stated VOLNEY DAVIS considered giving himself up six months before he
was apprehended. Mr. GOLLOP stated that this article makes reference to
an interview which he had with EDNA MURRAY and that the above entitled

- 10 -



MP #7-30

story, according to GOLLOP, was a follow-up of his interview with EDNA
MURRAY. Mr. GOLLOP stated that the "Daily News" went out of business

and that there are no records available which would reflect reporters!
assignments or otherwise further identify "Daily News" articles which

were written relative to the Bremer Kidnaping in 1935.

The following identification record was receivecd from the
Bureau for VOLNZY TAVIS, FBI Number LOO-LL1:

Contributor Name Arrested
of and or
Fingurprints Number Received Charge Disposition

e

S
L
e
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Contributor Name Arrested
of and or :
Fingerprints Number Received Charge Disposition
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Contributor Name Arrested
of and or
Fingerprints Number Received Cherge Disposition

®
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Contributor Name Lrrested

of and or

Fingerprints Number Recei ved Charge Di sposition

- -

. By teletype dated February 12, 1954, the Bureau advised that A.H.
JOHNSON, former agent who was assigned to the Chicago Office in 1935, could
be located care of Investigators, Incorporated, Suite L0OS, 1209 South
LaSalle Street, Chicago, Illinois.

By airtel dated February 16, 1954, the Chicago Office was
requested to locate and interview former agent A. H. JOHNSON and obtain
a signed statement.

-1l -
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LEADS

CHICAGO CIVISION

At Chicago, Illinois

Will locate and interview Mr, A, H. JOHNSON (former agent)
care of Investigators, Incorporated, 1209 South LaSalle Street, along
the same lines as set out in the leads for the %iami Office in referenced
report, and obtain a signed statement from Mr. JOHNSON. It is noted in
the report of SA R. C. SERAN that A. H. JOHNSON participated in the search
of VOLNSY DAVIS after his apprechension on June 1, 1935. (Instant lead
was set out for the Chicago Division by Minneapolis airtel to Chicago
February 16, 195L.)

ASHINGTON FIZLD NIVISION

At Washington, D.C.

Will locate, interview and obtain a signed statement from ROBERT
THOPSCN reaffirming affidavit which he furnished in 1940. (It should be
note this lead was set out in referenced air mail letter from Minneapolis
to Wshington Field dated February 19, 1954, which enclosed a newspaper
clippng published in the St. Paul "Dispatch" June 3, 1935, under the
headiy; "Yolney Davis Brought Here By Plane, Pleads Guilty to Bremer
ConSptacyn,)

INNEARLIS DIVISION

At Minneapolis, Minnesota

Will advise the Bureau by daily summary of pertinent developménts
am the cart action in this case as instructed by the Burcau in referenced
airtel date February 18, 195L.

REFERENCE

Feort of SA SICURD FLAATA dated 2/12/5) at Mimneapolis.
Mimeapolis teletype to Iirector dated 2/18/5L.
Mimeapolis letter to Washington Field dated 2/19/5L.
Bureeu airtel dated 2/18/5L.

Minnespolis tzletype to Director dated 2/23/5L.

- 15 -
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being in the Chicago Office or participating in the search
of an individual under the circumstances set out concerning -
the search of DAVIS in the Chicago Office June 1, 1935. A
review of the Chicago files fails to locate any logs or rece
ords which set forth the date and time DAVIS was received at
the Chicago Office or data concerning departure from Chicago
to St. Paul other than investigative reports. Chicago files
containt 1) original notes of former FBI stenographer LENORA
MARSCH taken at the. time the signed statement of DAVIS was
dictated.
1, 1935, but contained nothing in addition to contents of
statement; 2) an original waiver of removal signed by DAVIS
June 1, 1935 witnessed by SAs MELVIN H. PURVIS and R. C.
SURAN; 3) original (believed to be in DAVIS! handwriting)
manuscript entitled ™My Career in Crime™ dated August 9,
1935 aigned VOLNEY DAVIS. Review of Chicago files reflects
DAVIS interviewed subsequent to sentence on June 29, August
9, and August 23, 1935 during which he made no allegations
of mistreatment at time of arrest. S

e
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JOHNSON, Investigators Inoorporatal.

Former agent A. He JOHNSON unable. to recall VOLENY DAVIS - -

A

Original statement was dictated at 11310 PM, June (] -

DETAILS: - " AT CHICAGO: | Sl /,(/
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Rookery Builcing, Suite [j05, 209 South La Salle Strest,
Chicago, Illinois was interviewed by SAs RAYMOND DR1SCOLL

‘and CLIFFORD A. GRILL on February 23, 1954« Mr. JOHNSON LB

advised that as of June 1, 1935 he was employed as a Special E
Agent of the Federal Bureau of Investigation and assigned to -
the Chicago Office. He stated that he could not recell::

VOLNEY DAVIS having been at the Chicago Office and could not
recall participating in the search of VOLNEY DAVIS or any .
other individual under the circumstances set out concerning

the search of DAVIS in the Chicago Office on June 1, 1935..

Mr. JOHNSON expressedhis desire to cooperate with the ~‘:'*‘,’
FBI in any way and stated that if in the future he could "v§€
recall the incident of the search of VOLNEY DAVIS, he would
immediately contact the Chicago Office.

Original Documents of Chicago
FBI Files Concernlng VOLNEY DAVIS:

The files of the Chicago Office concerning instant
case were reviewed by SAs CLIFFORD GRILL, JOSEPH A. LEHMAN,
ROBERT J. DENEEN, RAYMOND J. DRISCOLL, EDWARD KINZER, JR.,
JCSEPH WHEELER and the reporting agent. The files of the
Chicago Office contain the following:

le A note book containing the

original stenographic notes of

former FBI stenographer LENORA

MARSCH taken at the tlime the signed
statement of VOLNEY DAVIS was dictated °
in the Chicago Office on June 1, 1935.
The stenographic notes were reviewed

by Assistant Chief Cls rk MARY GRAY.

-Miss GRAY stated that according to "
the stenographic notes of LENORA MARSCH -
the statement was disctated at 11:10 PM
on June 1, 1935. Miss GRAY stated - = --

~ that the stenographic notes contained
nothing further in addition to the " - .
contents of the signed statement executed
by VOLNEY DAVIS on June 1, 1935. _ ;;‘
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which statement, according to the

stenographic notes, was witnessed

by R. C. SURAN, Special Agent and - LELE e

M. CHAFFETZ, Special Agent, Federal ' ST
'Bureau of Investigation, United -~ 77 . =
States Department of Justice, Chicago, .
Illinois. In addition, Miss GRAY R
.advised thet LENORA MARSCH is well - e
known to her and she believed that : - RN
LENORA MARSCH 1s still located in .m;¢ T e
Chicago, Illinois. 5 ;,(,, v,‘,;;,fy;; SR
2. An original waiver of removal
dated at Chicago, Illinois June 1,

1935 signed by VOLNEY DAVIS, witnessed
by MELVIN H. PURVIS, Special Agent ,
in Charge, Federal Bureau of Investi-
gation, United States Department of
Justice, Chicago, Illinois and R. C.
SURAN, Special Agent, Federal Bureau

of Investigation, United States
Department of Justice, Chicago,
Illinois.

3. An orighal manuscript (believed

to be in the handwriting of VOLNEY '

DAVIS) entitled "My Career in Crime"

dated August 9,.1935, signed VOLNEY .

DAVIS. ,

This manuscript was furnished to SA A. E. FARLAND

of the Kansas City Office of the FBI by VOLNEY DAVIS at which
time SA A. E. FARLAND stated that this document was written
in longhand by VOLEEY DAVIS and was given to him with the -
reservation that the same should be kept strictly confidentia1.~

' A review or the Chicago files failed to 1ocate any
logs or records which set forth the time and date DAVIS was.
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received at the Chicago Office or data concerning arrangements

‘made for food and refreshments to be served to DAVIS and no

data as to the time and date DAVIS departed from Chicago to - -

St. Paul other than that set out in investlgative reports.

s

Interviews With DAVIS - 1j ‘f“i,,;g ;}nfﬁ ’i;ﬂ'ﬁfila'ﬂ‘ -
Subsequent to Time of 3ﬁ,ﬁ 4;5_j--<;{ el U
Sentence , “;;‘ ' S -fﬁu" 1 T h ,g;;‘

on June 28, 1935 VOLNEY DAVIS was interviewed by
SAs A. E. FARLIAND and E. L. COCHRON at the Unlted States Peni-
tentiary at Leavenworth, Kansas. At the time of the interview
DAVIS stated that his parents, particularly his mother and
father, had come to the prison for the purpose of visiting
him and the visit was not allowed; that he had been visited
by an attorney, Mr. LEE BOND of Leavenworth, Kansas, who had
called on him at the request of his mother and father for the
purpose of getting certain porperty which had been taken from
him, particularly his money; that he wanted his parents to
get what money he had which had been taken from him. He was
advised that his automoblile had been confiscated by the
Government, however, agents were unable to give any informa=
tion as to what disposition would be made of the cash which
had been taken from him. ] .o

£ 4

DAVIS further stated that he had entered a plea of
guilty belleving he would be shown some consideration by~
entering a plea but that he had been given life imprisonment
and had been sent to the penitentiary and had been in solitary
confinement since his arrival there. He dld not beliesve, in
view of this fact, it would do him any good to furnish the -
Government any information, however, he stated he was in a
position to furnish some information~if he thought it would
do him any good. - He mentioned the fact that if it were not
for his father ahd mother, he would do away with himself. -7 %
Several hours were spent with DAVIS but he would furnish no E
information other than what had already been given and 13 ,
contained in reports of this case.

On July 15, 1935 VOLNEY DAVIS was contacted by SAs

A. E. FARLAND and A. §. REEDER at which time he executed a
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sworn statement indicating that he desired his property, .. .. -« ..
including cash in the sum of $1,143.43, be turned over to -
his mother, Mrs. RODNEY E. DAVIS, Box #2, Neo Sho, Hisaouri.
K copy of this sworn statement, signed by VOLNEY DAVIS in‘: -~ .
the presence of a notary public, E. W. ECKEOLDT at Leavenuorth,
Kansas,vis presently 1n the files of the Chicago Office.,’

: On ‘August 23, 1935 VOLNEY mvxs ‘was interviewed by

Sks A. E. FARLAND and A. J. NORSTROM at the Federal Penitentiary,
- Leavenworth, Kansas after word had been received from Mrs. -1,

L. B. HOFFMAN, Mrs. BERTHA WILLIAMS, and Mrs. RUBY LAMBERSON, °
sisters of VOLNEY DAVIS, that VOLNEY DAVIS desired SAs FARLAND
and NORSTROM to call on him at the penitentiary. At the time
of this interview, DAVIS was advised that no promises of
leniency could be made to him but that any informetion he -
could furnish would be treated wlth strictest confidence.
DAVIS advised he expected no favors to be shown him but in
view of the assistance the Bureau had rendered to his family
in releasing his personal effects to them, he wanted to dis-
close information that would be of possible value. TDAVIS then
proceeded to furnish additional information to that which he
had previously furnished.

The files of the Chicago Office contain a receipt’
signed by Mrs. ROINEY DAVIS dated November 21, 1935 at Neo Sho,
Missourli. This receipt is for the property of VOLNEY DAVIS,
including cash in the sum of $1,143.40. This statement was
witnessed by Mrs. RUBY LANBERSON, RFD #2, Neo Sho, Missouri,
by A. J. NORSTROM, Federal Buresu of Investigation, A. E. =
FARLAND, Special Agent, Federal Bureau of Investigation, United
States Department of Justice, Kansas Qity, Missouri. This
receipt 1s presently in the files of the Chicago Offioe. T;l"

: o It 1s to be noted that a review or the files reflected
‘that during the interviews of DAVIS on June 29, August 9,
and August 23, 1953 by special agents of the Federal Bureau
of Investigation, DAVIS had at no time made allegations of
mistreatment at the time of arrest and no allegations as to
promises made to him by agents prior to sentence. o :

'~ -RUG~-.-
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As to the interview with former SA A. H. JOHNSON,
every effort was made to refresh Mr. JOHNSON's memory as to
the search of VOLNEY DAVIS 1n the Chicago Office on June 1,;’

OB e e
- | On February 23, 195h a teletype was sent to the -
San Francisco Office requesting a synopsis of '‘the interview ;-
with former SA CASSIDY so that it could be used in an effort’
to refresh the memory of former SA A. H. JOHNSON. The San .~

Francisco Office, in teletype dated February 23,].95h,advised‘; 

that SA CASSIDX recalled that VOLNEY DAVIS had been brought ..

to the Chicago Office and searched by he and A. H. JOHNSON; -4+

that DAVIS was furnished with clean coveralls, slippers and
placed in a detention cell. CASSIDY advised that he did not
engage in any discussion with DAVIS and did not hear JOHNSON
do so. . . o o o » .

Former SA A. H.fJOHNSON was again contacted and
again advised that he would do anything in his power to.
cooperate with and assist the FBI, however, he still could
not recdall the incident. In the event anything 1i1s developed
from other interviews concerning the detalls of thls search
which might assist in refreshing Mr. JOHNSON's memory, it is
suggested such data be furnished to the Chicago Office.

COncerning the original stenographic ‘notes of former
stenographer LENORA MARSCH as was polnted out in the details
of this report, LENORA MARSCH is thought to be still located
in Chicago, however, she will not be interviewed concerning
this incident until instructions are received from St. Paul.
This exhibit is located in Chicago file K~7-82~3673. This
exhibit also contains waiver of removal signed by VOLNEY DAVIS
June 1’ 19350‘ . L Ca L

‘ Attention 1s directed to the portion of instant

toa L

report entitled "Interviews with DAVIS Subsequent to Time ofA~
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" This information was complled from the filowing
serials in this file:

"Report of SA A. J. NORSTROM dated July 5, 1935 .~ *
~at Kansas City, Missouri starting age 9,

iy

‘f‘f(Chicago file #K>7-82-3932, page 9). '.Aliiffi;“

‘Letfer to Mr. B.'J. CONNBLLEY, C‘hicago,
Illinois from Special Agent in Charge, - -. @ ...
. Khnsas City (Chicago file #7 82-509 ) :

" Copy of sworn statement of VOLNEY DAVIS
regarding disposition of personal property L
(€hicago file #7- 82-5095) o ‘ R

Report of SA A. J. NORSTRQM dated August N
.24, 1935 at Kansas City, a copy of which was =
" furnished to the St. Paul 0Office, starting
. page two (Chicago file 7-82-1315) :

/ Receipt signed by Mrs. RODNEY DAVIS dated -
November 21, 1935 for property and money
of VOLNEY DAVIS returned to her. Appears
as exhibit. (Chicago file #7-82-5390).

As to original manuscrlpt and statement of VOLNEY
DAVIS entitled "My Career in Crime™ dated August 9, 1935, the
contents of this statement were set out in detail in the
report of SA A. E. FARLAND, Kansas City, Missouri dated ' -
September 5, 1935, two copies of which were furnished to the
Ste Paul Office. (Chicago file #7-82-41133) . The original
of this document is contained in Chicago file 7-82-45432. It
1s pointed out that this information was originally furnished

~ by VOLNEY DAVIS to be treated in strictest confidence. . . .
Whether or not the contents of this information 1is furnished_n3~

to the United States Attorney at St. Paul is being 1eft to
the discretion of the St. Paul Offioe. :

e Y

Report of SA SIGURD FLAATA, dated 2/12/5& at h1nneapolis.
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SUBJECT : ALVIN KAKPIS, was. (deceazsed);

AKTHUR K. BAXKER, was. (deceased); L?/)

: SAC, WFO (7-03)

VOL.WEY DAVIS et alj
EDWARD CEOKGE-BREMER, VICTIM

KIDNAPING -

Reference is made to the enclosed report of SA THOHAS J.
JENKINS dated February 25, 1954, at Washington, D.C., and to the letter, A
from Minneapolis dated February 19, 1954. The report of SA SIGUKD FLAATA
dated February 12, 1954, at Minneapolis, was not received as an enclosure

from Minneapolis in referenced reportd E77&R

A photostatic copy of ROLERT THO.'PSON's affidavit was obtained
trom the Bureau's tiles and was used in connection with the interview of
THO:{PSON. In connection with the leads set forth for the Minneapolis
Office on Page 84 of referenced report, requesting t{at the newspaper
morzue of the St. Paul Dispatch and Pioneer Press be reviewed, during
the course of the interview with ROEERT TH&lPSON,(he was questioned as
to> the individuals present in the courtroom at the time the events
occurred on June 3, 1935. He stated that he believed LOUIS GALLOP and
MOkt BL Lk, formerly with the St. Paul Daily hews, were in the court-
room at the time. He thinks also there was a third reporter present
either from one of the wire services or one of the Minneapolis papers.

He stated that he also believed that the then Chief Deputy
Yarshal, STkVk PICHA and his son EDWIN who was a bailitff for Judge
JOYCk, were also in the courtroom. He stated that he could furnish the
identity of no other individuals who were present.

This information was not set forth in the investigative
report because the extent of the Minneapolis investigation is not
known to WFO and it is not known whether HIMLE and GALIOP have been
contacted or the former Chief Deputy Marshal, PICHA and his son, and
interviews with these individuals are being left to the Minneapolis

TJJ:BT | \
2 i Minneapolis (7-30) (Encl.-k) (AM“J)BN‘RR&) - -
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THIS CASE ORIGINATED AT MINNEAPOLIS

REPORT MADE AT DAT! WHEN PERIOD FOR WHICH MADE REPORT MADE BY

WASHINGTON, D.C. 2/25/51; 1 oesan, 25/514 THOMAS J. JENKINS BT
™% \LVIN KARPIS, was. (deceased); ARTHUR R, - . | Cumicrmorcs
_EArKER, was. (deceased); VOLNEY DAVIS et al; ‘ KIDNAPING
EDWARD GEOHGE BreMER, VICTIM - . .
svuop&sorFAEﬁé B ;"';rf;7i,y**f,iéﬁé' ‘.
. . e b LoroRee " -_; e C
. -

ROBEKT THOPSON, formerly of St. Paul Dispatch Newspaper, furnished |
signed statement that his present recollectiongof events on June 3,
1935, are the same as appear:.ng in his a.ff1dav1t dated u/18/h0.

" - RUC -

DETAILS: AT WASHINGTON, D C.~u.

- ROBERT THOMPSON 6201 Melville Place s Chevy Chase 15, Maryla.nd,
advised that he was a Reporter for the St. Paul Dispatch on June 3, 1935.

He stated that at the present time, he is not employed but doing free-
lance work. A photostatic copy of the atfidavit given by Mr. THOMPSON
on April 18, 1940, was exhibited to him, at which time he advised that
his present recollection concerning the events on June 3, 1935, is the
same as set forth in the instant affidavit.

Mr. THO4PSON furnished the following signed statement:

:‘ L - L RWashlngtDn, D.C.
) : - ' “Febo 25, 195h

. %I ROBERT THOMPSON ma.ke the follonng voluntary statement to-
TﬂOMAb J. JENKINS Spec:.al Agent of the Federal Bureau of Investigation.
No threats or promises have been made to me to make this statement. I

know I do not have to make any statement and any statement I make can be

used in any court of law. T Foee
’ » 2 a L o EHGIOS”“E :
APPROVED AND SFECIAL AGENT
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